
 

A U R K I B I D E A

 

F SAILA:
Galderak:
—Cidacos ibaiaren Tafallan zeharreko ibilgua dragatu eta garbitzeko jarduketari buruzko galdera. Foru

Diputazioaren erantzuna (3. or.).
—Iruña, Lodosa, Tafalla, Zangoza, Ekai eta Bidasoa ibaiaren inguruan kutsaturiko lurren kontrol eta jarrai-

penari buruzko galdera. Foru Diputazioaren erantzuna (4. or.).
—Nafarroako Ehizarako Plan Estrategikoa onesteko prozesuari buruzko galdera. Foru Diputazioaren eran-

tzuna (5. or.).
—“Hirugarren adineko zentroen obra eta ekipamenduetarako transferentziak enpresei” izeneko 99006-0

aurrekontu-lerroaren betetze-mailari buruzko galdera. Foru Diputazioaren erantzuna (6. or.).
—Gure Komunitateko komunikazio-bideetako seinaleetan dauden inskripzio eta marratzeei buruzko galdera.

Foru Diputazioaren erantzuna (7. or.).
—Nafarroa ekaitzen kalteak konpontzeko Estatuak ezarri laguntzetara bildu ezinari buruzko galdera. Foru

Diputazioaren erantzuna (8. or.).
—Nafarroako Administrazio Publikoan behin-behinekotasuna murrizteko aurreikusi diren jarduketei buruz-

ko galdera. Foru Diputazioaren erantzuna (9. or.).
—Enplegua sortzeko plan industriala egiteari buruzko galdera. Foru Diputazioaren erantzuna (10. or.).
—Enpleguaren egonkortasunaren eta hitzarmen kolektiboen alde estatu mailan sinatu den akordioa bultza-

tzeko egin diren jarduketei buruzko galdera. Foru Diputazioaren erantzuna (11. or.).
—Nafarroan instalatuta dauden enpresetan kontratu mugagabeak bultzatzeko berariazko neurriei buruzko

galdera. Foru Diputazioaren erantzuna (12. or.).

G SAILA:
Jakinarazpenak, Deialdiak eta Oharrak:
—Fiskalizazio txostena, Kontuen Ganbarak egina, lanbide-ordainsariak direla-eta, ingeniari, arkitekto eta

aparejadoreei egin zaizkien ordainketei buruzkoa (13. or.).
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I SAILA:
Parlamentuko Jarduera:
—1998ko uztailean egindako bilerak (17. or.).
—1998ko uztailean Biltzarreko Idazkaritza Orokorrean sartu diren dokumentuen zerrenda (17. or.).
—1998ko abuztuan Biltzarreko Idazkaritza Orokorrean sartu diren dokumentuen zerrenda (24. or.).

Nafarroako Parlamentuko A.O. / IV. legegintzaldia 71 zk. / 1998ko irailaren 22a

2



Nafarroako Parlamentuko A.O. / IV. legegintzaldia 71 zk. / 1998ko irailaren 22a

3

F saila:
GALDERAK

 

Biltzarreko Erregelamenduko 112.1 artikuluan
ezarritakoa betez, José Javier Sánchez Turrillas
Foru Parlamentari jaunak Cidacos ibaiaren Tafa-
llan zeharreko ibilgua dragatu eta garbitzeko jar-
duketari buruz egindako galderaren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu da.
Galdera hori 1997ko azaroaren 28ko 82. zk.ko
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean
argitaratu zen.

Iruñean, 1997ko abenduaren 29an

Lehendakaria: Mª Dolores Eguren Apesteguía

 

ERANTZUNA

“Socialistas del Parlamento de Navarra” Parla-
mentari Taldeko José Javier Sánchez Turrillas
Foru Parlamentari jaunak idatziz erantzuteko gal-
dera egin du Cidacos ibaiaren Tafallan zeharreko
ibilgua dragatu eta garbitzeko jarduketei buruz.
Hona Ingurugiro, Lurraldearen Antolamendu eta
Etxebizitza Kontseilariaren erantzuna:

1.- Aipatu ibilguan buruturiko lanak Ingurugiro,
Lurraldearen Antolamendu eta Etxebizitza Depar-
tamentuaren baimenarekin egin al dira?

Ingurugiro Zuzendaritza Nagusia (Natura Zain-
tzeko Zerbitzua) ari da ikuskatzen gaur egun buru-
tzen ari diren lanak, eta lanen zuzendaritza tekni-
koaz Zerbitzu horretako pertsonala da arduradun.

2.- Egun burutzen ari diren lanei ekin aurretik
egin al dira aurretiazko azterlanak?

Egun burutzen ari diren lanen oinarria Inguru-
giro Zuzendaritza Nagusiko teknikariek eginiko
balioetsitako oroitidazki tekniko bat eta Tafallako
udal arkitektoak eginiko aurretiazko txostena dira.

2 (bis).- Basa lanen ondoriozko ingurugiro-era-
ginak garrantzitsutzat har daitezkeela uste al du
Nafarroako Gobernuak? Erantzuna baiezkoa zein
ezezkoa dela ere, zergatik?

Egiten ari diren lanak garrantzitsuak dira Cida-
cos ibaiaren ibilguaren gaurregungo egoera dela-
eta, ibai horretan gutxi gorabehera azken 15 urte-
otan ez delako makineria bidezko garbiketa edo
mantenimendurik egin. Dena den, burutu diren
jarduketak, batez ere ibilgua bera ukitzen dute-
nak, puntualak izan dira: zeukaten egoeraren
ondorioz ur-etorri handien garaian urak gainezka
errazago egiten zuen puntuetan bakarrik esku
hartu da.

Landaredia kentzeari dagokionez, landare-
moten arabera egin da: espezie autoktono ia guz-
tiak errespetatu dira, eta kendu direnak batez ere
makalak, zuhaiskak eta uraren jarioa eragozten
zuten hildako zuhaitzak (zumarrak) izan dira.

Beraz, egindako jarduketak garrantzitsuak iza-
nik ere, teknikarien ustez ez dute ingurugiroan
eragin seriorik, eta jarduketa horiek burutzea guz-
tiz beharrezkoa da, azkenaldi honetan ibaiko urak
gainezka egin eta herriguneko bertako hainbat
alde ur azpian geratu izan direlako.

3.- Nafarroako Gobernuak inguru hori babestu
eta leheneratzeko jarduketarik burutzea aurreikus-
ten al du? Zeintzuk?

Lanak bukatu ondoren Ingurugiro Zuzendaritza
Nagusiak jarraipen bat egingo du garrantzi han-
dieneko jarduketak izan dituzten zona zehatzen
leheneratzeari dagokionez. Egokiak diren neurriak
hartu ahal izango dira alde horiek nola erantzuten
duten. Erantzun horretan eragin nabaria izan
dezakete ur-etorriaren gorabeherek, bereziki
neguko sasoian, obrak bukatu berriak baitaude.

Hori guztia jakinarazi dizut Nafarroako Parla-
mentuko Erregelamenduaren 184. artikuluak eta
ondokoek ezarritakoari jarraituz.

Iruñean, 1997ko abenduaren 17an.

Ingurugiro, Lurraldearen Antolamendu eta
Etxebizitza Kontseilaria: Yolanda Barcina Angulo

Cidacos ibaiaren Tafallan zeharreko ibilgua dragatu eta garbitzeko jardu-
ketari buruzko galdera

 

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA
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Biltzarreko Erregelamenduko 112.1 artikuluan
ezarritakoa betez, José Javier Sánchez Turrillas
Foru Parlamentari jaunak Iruña, Lodosa, Tafalla,
Zangoza, Ekai eta Bidasoa ibaiaren inguruan
kutsaturiko lurren kontrol eta jarraipenari buruz
egindako galderaren erantzuna, Foru Diputazioak
emana, Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizia-
lean argitara dadin agindu da. Galdera hori
1997ko azaroaren 28ko 82. zk.ko Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 1997ko abenduaren 29an

Lehendakaria: Mª Dolores Eguren Apesteguía

ERANTZUNA

“Socialistas del Parlamento de Navarra” Parla-
mentari Taldeko José Javier Sánchez Turrillas
Foru Parlamentari jaunak idatziz erantzuteko gal-
dera egin du Iruña, Lodosa, Tafalla, Zangoza,
Ekai eta Bidasoa ibaiaren inguruan kutsaturiko
lurren kontrol eta jarraipenari buruz. Hona Inguru-
giro, Lurraldearen Antolamendu eta Etxebizitza
Kontseilariaren erantzuna:

1.- Zer enpresa, entitate edo erakunderi esleitu
zitzaizkion aipatu lanak? Zer esleipen-preziotan?

Bidasoa ibaiaren inguruko bi lursailen kutsadu-
ra kontrolatu eta berorren jarraipena egiteko lanak
Covitecma enpresari esleitu zitzaizkion, helbidea
Madrilen zeukana, Agustín de Foxá kaleko 25.
zenbakian. Esleipenaren zenbatekoa 6.857.650
pezeta zen.

Iruña, Lodosa, Tafalla eta Ekaiko lur kutsatuen
kontrol eta jarraipenerako lanak Emgrisa enpresa-
ri esleitu zitzaizkion. Enpresa horren helbidea
hauxe da: Los Olivos industrialdea, Andaluziako
errepidea, 12. kilometroa, Getafe (Madril). Eslei-
penaren zenbatekoa 10.085.156 pezeta da.

2.- Aipatu herrietako lurzoru kutsatuen kutsa-
duraren kontrol eta jarraipenerako lanen emaitzak
aurkeztu al dira Ingurugiro, Lurraldearen Antola-
mendu eta Etxebizitza Departamentuan? Noiz?

Bidasoa ibaiaren inguruan kutsaturiko bi lursai-
letako kutsaduraren kontrol eta jarraipenaren
emaitzak aurrerapen batean eman dira, 1997ko
abenduaren 16an. Behin betiko emaitzak aurkez-
terakoan izandako berandutzaren zergatia hauxe
da: arrainen lagin-hartze bat egingo da, euren

ehunetako metal-edukia zehazteko, eta lagin-har-
tzea errunaldia igaro ondoren egingo da.

Beste kokaguneetako lur kutsatuen kontrol eta
jarraipenaren emaitzak 1997ko urriaren 9an aur-
keztu zituen Emgrisak.

3.- Horietako bakoitzerako esleipendun gertatu
den enpresa, entitate edo erakundeak bidalitako
dokumentazioak zein ondorio zehatz eskaintzen
du? Jarduketa-prozedura horiek jarri al dira
abian?

Emgrisaren azken txosteneko ondorio eta
gomendioek, funtsean, behinola eginiko karakteri-
zazio-proiektukoak egiaztatzen dituzte, eta argia-
go uzten dute plubiometriaren eta lur azpiko ura-
ren kutsaduraren artean dagoen erlazioa.

Lodosaren kasurako, antzemandako kontzen-
trazioek egiaztatu egiten dute kokagune hori des-
kontaminatzeko dagoen beharra, eta, baita ere,
lurpeko ura ez dela giza-kontsumorako eta neka-
zaritzarako erabili behar.

Halaber, Iruñeari dagokionean, esku hartzeko
beharra egiaztatua geratu da, eta horren premia
lurzoru eta uraren erabileraren araberakoa izango
da, aurreko kasuan bezalaxe.

Tafallari dagokionean, kontrola areagotzea
gomendatzen da, kutsagaien bilakaera nolakoa
den ikusi ahal izateko.

Zangoza eta Ekaiko kokaguneei dagokienez,
bertan lurpeko urak garrantzizko eraginik jasan
izanaren arrastorik ez dago, eta beste neurri
batzuk erabaki aurretik kontrola mantentzea
gomendatzen da.

Lorturiko emaitzak titularrei eta kasuan kasuko
udalari jakinarazi zaizkie, beharrezkoak diren neu-
rriak har daitezen. Horretaz gain, gaur egun inda-
rrean dagoen araudiak izan ditzakeen ondorioak
eta horiei aurreikusten zaien bilakaera ikuspegi
juridikotik aztertuak izaten ari dira. Indarreko arau-
diak esparru honetan hutsune nabariak dituela
esan behar da.

Bidasoa ibaiaren inguruneko kutsadura kontro-
latzeko lanei dagokienez, iritsitako ondorioak
behin-behinekoak dira, lanak behin betiko bukatu
bitartean. Orain arte iritsitako ondorioen arabera,
kutsagaien uretako kontzentrazioak ez dira kezka-
tzeko modukoak lurrazaleko urei buruzko legedia-
rekin konparatuz gero. Jalkinei dagokienez, horie-

Iruña, Lodosa, Tafalla, Zangoza, Ekai eta Bidasoa ibaiaren inguruan
kutsaturiko lurren kontrol eta jarraipenari buruzko galdera

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA



tan kutsadura-sorburuek eragina izan dutela
antzeman da, baina sorburuen inguru hurbiletara
mugaturikoa.

Edozein kasutan, alde horretako faunak kalte-
ak jasan dituela baztertzeko, arrainen lagin-hartze
eta analisi kanpaina bat egingo da aurki.

Hori guztia jakinarazi dizut Nafarroako Parla-
mentuko Erregelamenduaren 184. artikuluak eta
ondokoek ezarritakoari jarraituz.

Iruñean, 1997ko abenduaren 19an

Ingurugiro, Lurraldearen Antolamendu eta
Etxebizitza Kontseilaria: Yolanda Barcina Angulo
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Biltzarreko Erregelamenduko 112.1 artikuluan
ezarritakoa betez, José Javier Sánchez Turrillas
Foru Parlamentari jaunak Nafarroako Ehizarako
Plan Estrategikoa onesteko prozesuari buruz
egindako galderaren erantzuna, Foru Diputazioak
emana, Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizia-
lean argitara dadin agindu da. Galdera hori
1997ko azaroaren 28ko 82. zk.ko Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 1997ko abenduaren 29an

Lehendakaria: Mª Dolores Eguren Apesteguía

ERANTZUNA

“Socialistas del Parlamento de Navarra” Parla-
mentari Taldeko José Javier Sánchez Turrillas
Foru Parlamentari jaunak idatziz erantzuteko gal-
dera egin du Nafarroako Ehizarako Plan Estrate-
gikoa onesteko prozesuari buruz. Hona Ingurugi-
ro, Lurraldearen Antolamendu eta Etxebizitza
Kontseilariaren erantzuna:

1.- Nafarroako Gobernuak Ehizarako Plan
Estrategikoaren (1997-2000) aurrerapena onetsi
ondoren Kontseilariak proposatzen zuen lantaldea
bildu al da? Zenbat aldiz? Nortzuk osatzen dute
lantalde hori eta zein entitate, elkarte edo erakun-
deren izenean?

Ingurugiro, Lurraldearen Antolamendu eta
Etxebizitza Departamentuak, besteak beste, bile-
rak egin ditu talde kontserbaziozaleekin eta Ehiza-
ko Batzorde Aholkuemailearekin, Ehizarako Plan
Estrategikoari (1997-2007) buruzko azalpenak
emateko.

Bi horietan, kontserbaziozaleei eta ehiztarien
ordezkariei interesa agertu zitzaien euren artean

lan-bilerak egin zitzaten, talde bakoitzaren iritziak
kontrajarri ahal izateko. Proposamen horren ondo-
rioz aipatutako bi sektoreek inolako ekimenik izan
ez dutenez gero, talde kontserbaziozaleen eta
Ehizako Batzorde Aholkuemailearen ordezkarien
arteko bilkura baterako deia egin da. Bilkura hori
abenduaren 22an egingo da, Departamentuko
Batzar Aretoan.

2.- Ehizarako Plan Estrategikoari buruzko zen-
bat alegazio, proposamen edo iruzkin entregatu
dira? Zein entitatek, elkartek edo erakundek egin
dituzte?

Ehizarako Plan Estrategikoaren jendaurreko
informaziorako epea 1997ko abenduaren 13an
amaitu zen, baina zein garaitan gauden kontuan
edukiz, egoki iruditu zaigu egun batzuk gehiago
itxarotea eginiko iradokizun guztiak jasotzeko.
Horregatik, Kontseilari honek, eragozpenik ez
baduzu, eskaturiko informazio guztia urtarrilaren
10a baino lehenago emateko konpromisoa har-
tzen du.

3.- Nafarroako Gobernuak ba al du asmorik
Ehizarako Plan Estrategikoa Nafarroako Parla-
mentura igortzeko, izapida eta onets dezan? Noiz-
ko aurreikusi du igorriko diola?

Bai, Nafarroako Gobernuak badu asmoa Plana
Parlamentuari igortzeko, 1998ko lehen hiruhileko-
an.

Hori guztia jakinarazi dizut Nafarroako Parla-
mentuko Erregelamenduaren 184. artikuluak eta
ondokoek ezarritakoari jarraituz.

Iruñean, 1997ko abenduaren 15ean.

Ingurugiro, Lurraldearen Antolamendu eta
Etxebizitza Kontseilaria: Yolanda Barcina Angulo

Nafarroako Ehizarako Plan Estrategikoa onesteko prozesuari buruzko
galdera

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA
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Biltzarreko Erregelamenduko 112.1 artikuluan
ezarritakoa betez, Reyes Cortaire Tirapu Foru
Parlamentari andreak “Hirugarren adineko zentro-
en obra eta ekipamenduetarako transferentziak
enpresei” izeneko 99006-0 aurrekontu-lerroaren
betetze-mailari buruz egindako galderaren eran-
tzuna, Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parla-
mentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu
da. Galdera hori 1997ko urriaren 21eko 67. zk.ko
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean
argitaratu zen.

Iruñean, 1997ko abenduaren 29an

Lehendakaria: Mª Dolores Eguren Apesteguía

ERANTZUNA

Nafarroako Demokraten Elkargunea Parla-
mentari Taldeko Reyes Cortaire Tirapu Foru Par-
lamentari andreak idatziz erantzuteko galdera
egin du “Hirugarren adineko zentroen obra eta
ekipamenduetarako transferentziak enpresei” ize-
neko 99006-0 aurrekontu-lerroaren betetze-mailari
buruz. Hona Gizarte Ongizate, Kirol eta Gazteri
Kontseilariaren erantzuna:

1.- Zenbat bete da aurrekontu-lerrotik eta zer
kopuru erabil daiteke aipaturiko kontusailetik?

2.- Zer zentrotan esku hartu da eta zer kopuru-
rekin?

3.- Zer nolako lana egin da horietako bakoitze-
an?

4.- Zer enpresak burutu dituzte obra edo eki-
pamenduak?

“Hirugarren adineko zentroen obra eta ekipa-
menduetarako transferentziak enpresei” izeneko
99006-0 aurrekontu-lerroari dagokionez, erantzu-
naren egunean 9.170.460 pezetako dirulaguntza
bat hitzartu da, Apartamentos Tutelados Leyre,
SLren obra-zuzendaritzaren ondoriozko ordainsari
kontzeptuan.

Gaur egun, 1997ko ekainaren 3an onetsi zen
Plan Gerontologikoa abian jartzeak beharrezko
egiten du lagundurikoentzat 560 postu inguru sor-
tzea Iruñerrian, errolda berria onetsi ondoren.
Horren ondorioz, enpresa-ekimena postuak sor-
tzeko eskaintza garrantzitsua ari da egiten, eta,
gaur egun, hori izapidatzen, aztertzen eta ebalua-
tzen ari da Gizarte Ongizate, Kirol eta Gazteri
Departamentua.

Hori guztia jakinarazi dizut bidezko ondorioeta-
rako.

Iruñean, 1997ko abenduaren 16an

Gizarte Ongizate, Kirol eta Gazteri Kontseila-
ria: Calixto Ayesa Dianda

“Hirugarren adineko zentroen obra eta ekipamenduetarako transferen-
tziak enpresei” izeneko 99006-0 aurrekontu-lerroaren betetze-mailari
buruzko galdera

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA
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Biltzarreko Erregelamenduko 112.1 artikuluan
ezarritakoa betez, José Javier Sánchez Turrillas
Foru Parlamentari jaunak gure Komunitateko
komunikazio-bideetako seinaleetan dauden ins-
kripzio eta marratzeei buruz egindako galderaren
erantzuna, Foru Diputazioak emana, Nafarroako
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin
agindu da. Galdera hori 1997ko aabenduaren 9ko
83. zk.ko Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofi-
zialean argitaratu zen.

Iruñean, 1997ko abenduaren 31n

Lehendakaria: Mª Dolores Eguren Apesteguía

ERANTZUNA

“Socialistas del Parlamento de Navarra” Parla-
mentari Taldeko José Javier Sánchez Turrillas
Foru Parlamentari jaunak idatziz erantzuteko gal-
dera egin du gure Komunitateko komunikazio-
bideetako seinaleetan dauden inskripzio eta
marratzeei buruz. Hona Herrilan, Garraio eta
Komunikazio Kontseilariaren erantzuna:

1.- Nafarroako Gobernuak zenbatetsia al
dauka Nafarroako komunikazio-bideetako seinale
elebidunen aurkako eraso hauen norainokoa?
Zein alde kaltetu dute gehien?

Norainokoa ez dago zenbatetsia, ezta konpon-
ketaren kostua ere, seinale bertikalen manteni-
mendurako urteroko kontratuen barnean sarturik
dagoelako seinale bertikalak ordeztea. Alde guz-
tiak kaltetu dituzte, hala euskaldunak nola misto-
ak, eta askoz gutxiago eskualde ez-euskaldunak.

2.- Nafarroako Gobernuak jarduketarik burutu
al du horrelakoen egileen aurka? Nafarroako
Gobernuaren ustez, egintza horiek antolatu egiten
al dira?

Ez du inolako jarduketarik burutu. Printzipioz,
egintza horiek antolatu gabeak direlakoan dago.

3.- Nafarroako Gobernuak ba al du borondate-
rik seinale bertikalak lehen bait lehen garbitu edo
ordezteko, berriro seinale elebidunak izateko?

Herrilan, Garraio eta Komunikazio Departa-
mentuak, seinale bertikalak kaltetzen dituzten pin-
tadak egin direla jakin bezain laster, garbitu egiten
ditu, eta, hainbat garbiketa egin ondoren isladaga-
rritasuna galtzen baldin badute, ordeztu egiten
ditu.

4.- Aipatu seinaleak garbitu edo ordezteko
lanak nola eta zer bitartekorekin burutzen ditu edo
burutzeko asmoa du Nafarroako Gobernuak?

Garbitu eta ordezteko lanak bitarteko berekie-
kin egiten dira (mantenimendu-zentroetako briga-
dak), eta distrituetako bide-seinaleen manteni-
mendua kontrataturik daukaten enpresen bitartez
ere bai.

5.- Nafarroako Gobernuak positibozat jotzen al
du bai gaztelaniaz bai euskaraz Nafarroako
herrien eta leku historiko zein naturalen izenen
berri ematen eta horiek ezagutzea sustatzen
duten seinale elebidunak egotea? Nafarroako
eremu euskaldun eta mistoko errepideetan eta
bestelako leku berezietan, gure kultur aniztasuna-
ren eta Foru Komunitateko hizkuntza-ondasunare-
kiko errespetuaren agerpide gisa, seinale elebidu-
nak jartzeko joera hau mantendu eta sendotzeko
asmorik ba al du?

Gobernuak positibotzat jotzen du seinale elebi-
dunak egotea.

Seinale bertikalak ordeztean, sistematikoki
betetzen da Euskararen Legean aurreikusitakoa.
Lege horrek eremu euskaldunari eta eremu misto-
ko herriei dagokien toponimia normalizatu eta ofi-
zializatu zuen.

Hori guztia jakinarazi dizut Nafarroako Parla-
mentuko Erregelamenduaren 184. artikuluak eta
ondokoek ezarritakoari jarraituz.

Iruñean, 1997ko abenduaren 4an

Herrilan, Garraio eta Komunikazio Kontseilaria:
José Ignacio Palacios Zuasti 

Gure Komunitateko komunikazio-bideetako seinaleetan dauden inskripzio
eta marratzeei buruzko galdera

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA



Nafarroako Parlamentuko A.O. / IV. legegintzaldia 71 zk. / 1998ko irailaren 22a

8

Biltzarreko Erregelamenduko 112.1 artikuluan
ezarritakoa betez, José Javier Sánchez Turrillas
Foru Parlamentari jaunak Nafarroa ekaitzen kalte-
ak konpontzeko Estatuak ezarri laguntzetara bildu
ezinari buruz egindako galderaren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu da.
Galdera hori 1997ko abenduaren 18ko 86. zk.ko
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean
argitaratu zen.

Iruñean, 1997ko abenduaren 31n

Lehendakaria: Mª Dolores Eguren Apesteguía

ERANTZUNA

“Socialistas del Parlamento de Navarra” Parla-
mentari Taldeko José Javier Sánchez Turrillas
Foru Parlamentari jaunak idatziz erantzuteko gal-
dera egin du ekaitzen kalteak konpontzeko Esta-
tuak ezarritako laguntzetara Nafarroa bildu ezin
izateari buruz. Hona Nekazaritza, Abeltzaintza eta
Elikadura Kontseilariaren erantzuna:

Apirilaren 4ko 133/1991 Foru Dekretu legegile-
ko V. Titulua, “Hondamenezko kalteak” izenekoa,
aplikatu eta garatzeko Erregelamenduko 10. arti-
kuluko b) idazatian xedaturikoa betez, 1997ko
uztailaren 16, 22 eta 23an eta abuztuaren 6 eta

20an izandako ekaitzen ondoriozko nekazaritza-
kalteak ikuskatu egin ziren.

Ikuskapen horietatik hauxe ondorioztatu zen:
kalteak puntualak zirela eta geografikoki oso
sakabanatuak zeudela, eta ez zutela hondame-
nezko izaerarik, batez ere kontuan edukiz zenbait
kasutan kazkabarrak eragindako kalteak zirenez
gero, horien gaineko asegurua egin zitekeela.

Horregatik ez zen balioespen koantitatiborik
egin, kalteak lehenago aipaturiko Erregelamen-
duan ezarritako portzentaietaraino iristen ez zirela
irizteagatik.

Horrexegatik ez zen inolako jarduketarik buru-
tu Nekazaritza, Arrantza eta Elikadura Ministerioa-
ren aurrean. Hala eta guztiz, datorren ekitaldirako,
uholdeek eragindako kalteak aseguratu ahal iza-
teko modukotzat jotzearen alde jardun du Neka-
zaritza, Abeltzaintza eta Elikadura Departamen-
tuak, eta baita lortu ere.

Hori guztia jakinarazi dizut Nafarroako Parla-
mentuko Erregelamenduaren 184. artikuluak eta
ondokoek ezarritakoari jarraituz.

Iruñean, 1997ko abenduaren 23an

Nekazaritza, Abeltzaintza eta Elikadura Kon-
tseilaria: Ignacio Javier Martínez Alfaro 

Nafarroa ekaitzen kalteak konpontzeko Estatuak ezarri laguntzetara bildu
ezinari buruzko galdera

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA
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Biltzarreko Erregelamenduko 112.1 artikuluan
ezarritakoa betez, Martín Landa Marco Foru Par-
lamentari jaunak Nafarroako Administrazio Publi-
koan behin-behinekotasuna murrizteko aurreikusi
diren jarduketei buruz egindako galderaren eran-
tzuna, Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parla-
mentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu
da. Galdera hori 1997ko abenduaren 9ko 83.
zk.ko Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitaratu zen.

Iruñean, 1997ko abenduaren 31n

Lehendakaria: Mª Dolores Eguren Apesteguía

ERANTZUNA

Askotariko Parlamentari Taldeko Martín Landa
Marco Foru Parlamentari jaunak idatziz erantzute-
ko galdera egin du Nafarroako Administrazio
Publikoan behin-behinekotasuna murrizteko
aurreikusiriko jarduketei buruz. Hona Lehendaka-
ritza eta Barne Kontseilariaren erantzuna:

1.- Zein jarduketa burutzen ari da Nafarroako
Gobernua Nafarroako Administrazio Publikoan
dagoen behin-behinekotasuna murrizteko?

Nafarroako Foru Komunitateko Administrazio-
an behin-behinekotasuna murrizteko asmoz Nafa-
rroako Gobernuak aurreikusi dituen jarduketei
dagokienez, Administrazioaren eta Sindikatuen
artean 1995eko abenduaren 1ean sinaturiko Akor-
dioa aipatu behar da, Administrazioaren moderni-
zazioari eta Nafarroako Administrazio Publikoen
zerbitzuko langileen 1996-1999 eperako lan bal-
dintzei buruzkoa.

Akordio horretan, “Enplegu Publikoa” izeneko
2. idazatian, Nafarroako Gobernuaren konpromi-
soa agertzen da, hau da, Akordio hori indarrean
dagoen bitartean enplegu publikoaren bi eskain-
tza onestea. Eskaintza horietan sartuko dira plan-
tila organikoan une horretan dauden postu hutsen
%50, zerbitzuak eskatzen dituen postu-birmolda-
ketak egin ondoren, eta urte horietan sorturiko
postu hutsen portzentaia berbera. Portzentaia hori
gutxienez 700 postutan gauzatzen da, baldin eta
Akordioaren lau urteko indarraldian postu huts
berriei buruzko aurreikuspena (urteko 150 bat)
betetzen bada.

Nafarroako Gobernuak, 1995eko abenduaren
1ean sindikatuekin izenpeturiko Akordio hori

betez, uztailaren 1eko 264/1996 Foru Dekretua-
ren bitartez onetsi zuen Nafarroako Foru Komuni-
tateko Administrazioko eta bere erakunde autono-
moetako 1996rako enplegu-eskaintza publikoa.
Eskaintza publiko horrek barnean hartzen du,
gutxi gorabehera, 1996-1999 epean eskaintzeko-
ak diren postu hutsen erdia, 1995eko abenduaren
1eko Akordioko lehen aipatu den “enplegu publi-
ko” izeneko 2. idazatiari jarraituz.

Nafarroako Gobernuak 1998an zehar beste
enplegu-eskaintza publiko bat onesteko asmoa
dauka, aurrekoa osatzeko eta aipaturiko 1995eko
abenduaren 1eko Akordioaren indarraldian eskai-
ni beharreko postu hutsen guztizko kopurura iris-
teko.

Azken batean, Nafarroako Foru Komunitateko
Administrazioko behin-behinekotasuna murrizteko
xedea duten Nafarroako Gobernuaren jarduketak
honako honetan gauzatzen dira, sindikatuekin
izenpeturiko Akordioa betez: kasuan kasuko
enplegu-eskaintza publikoak onestea, dauden
postu hutsak piskanaka behin betiko bete ahal
izateko; jakina, jarduketa horrek parekatua dara-
ma behin-behinekotasuna murriztea.

2.- Zein neurri hartu ditu Nafarroako Adminis-
trazio Publikoan aparteko orduak murrizteko?

Nafarroako Foru Komunitateko Administrazio-
an aparteko orduak kentzeko asmoz Nafarroako
Gobernuak hartu dituen neurriez denaz bezainba-
tean, honako hau jakinarazten dizut:

A) Aparteko orduen ondoriozko konpentsazioa
orokorki ezarritako lanalditik kanpo salbuespen gisa
ematen diren zerbitzuei dagokienean egiten da.

Lehendakaritza Kontseilariaren abuztuaren
17ko 116/1992 Foru Aginduaren bidez (arau hori
indarrean dago gaur egun), Foru Komunitateko
Administrazioaren eta bere erakunde autonomoen
zerbitzuko langileek aparteko orduak egiteko
mugak eta betekizunak ezartzen dira.

Xedapen horren jatorria enplegu-baldintzei
buruz 1992ko otsailean sindikatuekin izenpetuta-
ko Akordioa da. Horren bidez, Administrazioak
konpromisoa hartu zuen langile bakoitzak egin
beharreko aparteko orduen kopuruari zenbakizko
muga jartzeko (urteko berrogeita hamar), aparteko
edo premiazko lanak eta ezbeharrak edo bestela-
ko kalteak saihestu edo konpontzeko eginkizunak
salbuespena izanik.

Nafarroako Administrazio Publikoan behin-behinekotasuna murrizteko
aurreikusi diren jarduketei buruzko galdera

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA



Azken batean, Nafarroako Gobernuak izan
duen borondatea enplegatuen aparteko orduak
arrazionaltzea eta mugatzea da, nahiz eta saihes-
tezina izan Administrazioaren ardurapekoak diren
zerbitzuak emateko eta horiei aurre egiteko beha-
rrarekin asmo hori bateragarri egitea. Hori beti
ezin daiteke dagoen langile-plantilarekin eta bero-
rren lanaldi arruntaren barnean egin.

B) Foru Komunitateko Administrazioan eta
horren erakunde autonomoetan azken urteotan
eginiko aparteko orduen konparazioak agertzen
duenez, horien kopuruak ez du gora egin, eta
Departamentu zein erakunde autonomo gehiene-
tan jaitsi ere egin dela esan behar da.

Ildo horretatik, eta Nafarroako Foru Komunita-
teko Administrazioan aparteko orduak egiteari
loturik, ez da ahaztu behar zenbat langilez osatua
dagoen hura, ezta suertatzen diren egoeren eta
unean uneko beharrizanen aniztasuna ere.

Horiek, nahitaez, aparteko orduak eginez estaliak
izan daitezela galdatzen dute.

Hori guztia dela-eta, Gobernuaren aburuz ez
da beharrezko inolako aparteko neurririk hartzea
gai horretan, eta azken urteotan ekin zaion ildoari
eutsi behar zaio: alde batetik, zerbitzu iraunko-
rrak, eta ez behin-behinekoak, ematerakoan aza-
leratzen diren gabeziak langile finkoekin estaltzea,
eta, bestalde, enplegatuek eginiko aparteko
orduen kopurua burutu beharreko eginkizunen
ezaugarriengatik erabat beharrezkoa den kasue-
tara mugatzea.

Hori guztia jakinarazi dizut Nafarroako Parla-
mentuko Erregelamenduaren 184. artikuluak eta
ondokoek ezarritakoari jarraituz.

Iruñean, 1997ko abenduaren 26an

Lehendakaritza eta Barne Kontseilaria: Rafael
Gurrea Induráin 
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Biltzarreko Erregelamenduko 112.1 artikuluan
ezarritakoa betez, Martín Landa Marco Foru Par-
lamentari jaunak enplegua sortzeko plan indus-
triala egiteari buruz egindako galderaren erantzu-
na, Foru Diputazioak emana, Nafarroako
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin
agindu da. Galdera hori 1997ko abenduaren 9ko
83. zk.ko Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofi-
zialean argitaratu zen.

Iruñean, 1997ko abenduaren 31n

Lehendakaria: Mª Dolores Eguren Apesteguía

ERANTZUNA

Askotariko Parlamentari Taldean den Nueva
Izquierdako Martín Landa Marco Foru Parlamen-
tari jaunak idatziz erantzuteko galdera egin du
enplegua sortzeko plan industriala egiteari buruz.
Hona Ramón Bultó Llevat Industri, Merkataritza,
Turismo eta Lan Kontseilariaren erantzuna:

Gobernuaren etengabeko ardura da enplegua
Nafarroan haztea eta anitzagoa bihurtzea, eta
horretarako ohiko harremanak ditu gizarte-eragile-
ekin. Gure asmo irmoaren isla dira, besteak beste,
Nafarroa osoan industrialdeak sortzeko eta lagun-

tzeko politika, Erribera gasez hornitzeko plana eta
SODENAren eta CEINen jarduerak.

Horretaz guztiaz gainera, abian den Nafarroa-
ko Plan Teknologikoaren prestakuntzak enpresa,
sindikatu, unibertsitate, zentro teknologiko, elkarte
eta entitate askok parte hartzeko zabalik dagoe-
na, xede du Nafarroan hurrengo urteetan arlo
industrial eta teknologikoan jarduteko marko
estrategikoa finkatzea, hain zuzen ere enpresen
lehiakortasuna hobetzeko, enpresen sarea dina-
mizatzeko eta garapen ekonomikoa bultzatzeko,
betiere enplegua mantentzeko eta sortzeko bide-
ak emanez.

1993an sinaturiko akordioen ondorioz eta
horiek jarraipena emateko, Gobernuak harreman
etengabea du sindikatuekin eta, beraz, ez du
beharrezko ikusten Industriaren Mahaia eratzea.
Nafarroako Plan Teknologikoaren Zuzendaritza
Batzordean eta haren lan taldeetan parte hartzen
duten sindikatuek, beraz, beren iradokizunak egin
ditzakete gainerako gizarte eragile eta erakundee-
kin batera.

Iruñean, 1997ko abenduaren 23an.

Industri, Merkataritza, Turismo eta Lan Kon-
tseilaria: Ramón Bultó Llevat.

Enplegua sortzeko plan industriala egiteari buruzko galdera

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA
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Biltzarreko Erregelamenduko 112.1 artikuluan
ezarritakoa betez, Martín Landa Marco Foru Par-
lamentari jaunak enpleguaren egonkortasunaren
eta hitzarmen kolektiboen alde estatu mailan sina-
tu den akordioa bultzatzeko egin diren jarduketei
buruz egindako galderaren erantzuna, Foru Dipu-
tazioak emana, Nafarroako Parlamentuko Aldizka-
ri Ofizialean argitara dadin agindu da. Galdera
hori 1997ko abenduaren 9ko 83. zk.ko Nafarroako
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen.

Iruñean, 1997ko abenduaren 31n

Lehendakaria: Mª Dolores Eguren Apesteguía

ERANTZUNA

Askotariko Parlamentari Taldeko Martín Landa
Marco Foru Parlamentari jaunak idatziz erantzute-
ko galdera egin du Nafarroako Gobernuak enple-
gu kontuetan eginiko jarduketei buruz. Hona
Industri, Merkataritza, Turismo eta Lan Kontseila-
riaren erantzuna: 

1.- Eragile ekonomiko eta sozial garrantzitsue-
nek egonkortasuna eta enplegua zuzpertzeko
sinatutako akordioari dagokionez, Nafarroako
Gobernuak uste du Administrazio Zentralak hartu-
tako neurriak (8 eta 9/97 Errege Dekretuak) eta
Nafarroan daudenak, bai aurrekontu-neurriak, bai

neurri fiskalak, nahikoa direla kontratazio mugaga-
bea bultzatzeko. Hori horrela dela frogatzeko ikusi
besterik ez dago, Espainian, Nafarroa dela kontra-
tu mugagabe kopuru handiena duen eskualdeeta-
ko bat, eta azken bi hilabete hauetan kopuru
horren gora egiteko joera dela nagusi.

2.- Nafarroan, kontutan izan behar ditugu, ez
soilik aurrekontuetatik ondorioztatzen diren jardu-
ketak, baita gure autonomia fiskalak egiten uzten
dizkigunak. Zehazki, aurrekontuan, badira Industri
Zuzendaritza Nagusiaren kontusailak enplegu
finko garbiaren sortzapena bultzatzeko eta baita
ere Kooperatiba eta Lan Sozietate Anonimoetara-
ko Lan Zuzendaritzarenak.

Hala ere, lan finkoa zuzpertzeko neurririk
garrantzitsuenak 1996ko abenduaren 30eko
Sozietateen gaineko Zergari buruzko Legearen
71. artikuluan daude. Onesten bada 71. artikulua
aldatzea-hala agertzen da Sozietateen gaineko
Zerga aldatzeko proiektuan-Estatukoekin eta
aurrekontukoekin batera, lan egonkorraren oso
lagungarri izanen diren neurri fiskal multzoa iza-
nen dugu.

Iruñean, 1998ko abenduaren 23an

Industri, Merkataritza, Turismo eta Lan Kon-
tseilaria: Ramón Bultó Llevat

Enpleguaren egonkortasunaren eta hitzarmen kolektiboen alde estatu mai-
lan sinatu den akordioa bultzatzeko egin diren jarduketei buruzko gal-
dera

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA
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Biltzarreko Erregelamenduko 112.1 artikuluan
ezarritakoa betez, Martín Landa Marco Foru Par-
lamentari jaunak Nafarroan instalatuta dauden
enpresetan kontratu mugagabeak bultzatzeko
berariazko neurriei buruz egindako galderaren
erantzuna, Foru Diputazioak emana, Nafarroako
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin
agintzen da. Galdera hori 1997ko abenduaren 9ko
83 zk.ko Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofi-
zialean argitaratu zen.

Iruñean, 1997ko abenduaren 31n

Lehendakaria: Mª Dolores Eguren Apesteguía

ERANTZUNA

Askotariko Parlamentari Taldeko Martín Landa
Marco Foru Parlamentari jaunak idatziz erantzute-
ko galdera egin du Nafarroan instalatuta dauden
enpresetan kontratu mugagabeak bultzatzeko
berariazko neurriei ri buruz. Hona Ramón Bultó
Llevat Industri, Merkataritza, Turismo eta Lan
Kontseilariaren erantzuna:

1.- Lanpostu finkoak sortzea bultzatzeko
1998ko aurrekontu-proiektuan aurreikusi diren eta
dauden neurriak, hurrengo kontusailetan jasota
daude:

– Inbertsioa eta enpleguarengatiko fondo gal-
duko dirulaguntzak (4.786 milioi)

– Kooperatiba eta lan sozietate anonimoentza-
ko transferentziak, lanpostuak sortzeko (100
milioi).

Bi ekintzetan ematen zaio 500.000 pezetako
dirulaguntza sortutako lanpostu finko bakoitzari.

Enplegu iraunkorra sustatzeko neurrir ik
garrantzizkoenak, ordea, Sozietateen gaineko
Legearen 71. artikuluan jasota daude.

Beste alde batetik, aipatu ekintza horiek bate-
ragarri dira 8 eta 9/97 errege dekretuetan gara-
tzen direnekin, mugagabeko kontratazioaren

ondoriozko hainbat hobari ezarri baitute gizarte
segurantzaren enpresarioen kuotan.

2.- Nafarroako Gobernuaren aurrekontu-
proiektuak neurri-multzo handia aurreikusi du zail-
tasun berezia duten taldeak laneratzea errazteko:

1. Lanbide heziketako programa berekiak (115
milioi).

2. Europako Gizarte Fondoaren prestakuntza
programak (412 milioi)

3. FIP Planaren prestakuntza programak (500
milioi).

4. Enplegu ekinbideko ekintzak, Horizon kapi-
tulua. Minusbaliatuak laneratzea (42 milioi).

5. Enplegu ekinbideko ekintzak, Now kapitu-
lua. Emakumeak laneratzea (68 milioi).

6. Enplegu ekinbideko ekintzak, Youthstart
kapitulua. Gazteak laneratzea (20 milioi).

7. Etorkinak prestatu eta laneratzeko ekintzak
(10 milioi).

8. 40 urtetik goitiko langileen laneratzea (20
milioi).

9. Laneratze babesturako programa berezia
(280 milioi).

10. Enplegu zentro berezientzako transferen-
tziak, ohiko eragiketetarako (510 milioi).

11. Enplegu zentro berezientzako eta minus-
baliatuentzako transferentziak, inbertsioetarako
(175 milioi).

Gizarte Ongizate Departamentuan minusbalia-
tuentzako, etorkinentzako, eta emakume eta gaz-
teentzako Europako ekinbideetarako dauden kon-
tusail bereziak gehitu behar zaizkie Lan
Zuzendaritza Nagusian dauden aurrekontu-kontu-
sail horiei.

Iruñean, 1997ko abenduaren 23an

Industri, Merkataritza, Turismo eta Lan Kon-
tseilaria: Ramón Bultó Llevat

Nafarroan instalatuta dauden enpresetan kontratu mugagabeak bultzatze-
ko berariazko neurriei buruzko galdera

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA
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Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 1998ko
irailaren 8an eginiko bilkuran, erabaki zuen Kon-
tuen Ganbarak egindako fiskalizazio txostena,
lanbide-ordainsariak direla-eta, ingeniari, arkitekto
eta aparejadoreei egin zaizkien ordainketei buruz-
koa, argitara dadila agintzea.

Iruñean, 1998ko irailaren 9ean

Lehendakaria: Mª Dolores Eguren Apesteguía

Fiskalizazio txostena, Kontuen Gan-
barak egina, lanbide-ordainsariak
direla-eta, ingeniari, arkitekto eta

aparejadoreei egin zaizkien ordainke-
tei buruzkoa

AURKIBIDEA

I. Sarrera (13. or.).

II. Helburua (14. or.).

III. Norainokoa eta mugak (14. or.).

IV. Ondorioak (14. or.).

V. Gomendioak (15. or.).

Eranskina

Aztertu diren espedienteak (16. or.).

I. SARRERA

Laguntza teknikoa dela-eta, kanpoko lanbide-
dunek ematen dituzten zerbitzuetatik sortzen
diren gastu anitz dira Nafarroako Aurrekontuetan.

Horien artean hautatu ditugu ingeniari, arkitek-
to eta aparejadoreek egindako obra-proiektu eta -
zuzendaritzekin zerikusia dutenak.

Gastu-mota horietakoak jasotzeko koderik ez
denez kontabilitatean, ezin da zenbat jotzen duten
zehatz-mehatz jakin. Hala ere, egin dugun azter-

ketatik atera daiteke 550 milioi inguru gastatu
direla kontzeptu horiengatik, 1997ko ekitaldian.

Apirilaren 25eko 161/91 Foru Dekretuak arau-
tzen dituen laguntza teknikoari buruzko kontra-
tuen bidez formalizatzen da aipatu zerbitzu-ema-
tea.

Lanbide elkargo ezberdinen lanbide-tarifen
bidez eraendu ohi izan da lanbidedun horiei egin
beharreko ordainketa, dekretuz arautzen baitzi-
ren.

Esate baterako, arkitektoez ari gara, hurrengo-
ei buruzkoak dira indarreko tarifak:

I. tarifa Eraikuntza lanak
II. tarifa Hirigintza lanak

III. tarifa Mugaketak, zedarriketak, neurketak 
eta tasazioak

IV. tarifa Kontsultak, peritazioak, irizpenak, 
ziurtagiriak

V. tarifa Aurreko ataletan sartzen ez diren lan 
bereziak

VI. tarifa Denboraren arabera tarifaturiko lanak

VII. tarifa Arkitektoaren ebazpenetik at egindako
lanak

VIII. tarifa Enpresek kontrataturiko arkitektoen 
lanak

IX. tarifa Administrazio publikoaren zerbitzuko 
arkitektoen lanak

X. tarifa Administrazioarendako lanak

Kasurik arruntenean, eraikuntza-lanetan, ale-
gia, hurrengo faseak hartuko dira kontuan tarifa-
tzeko garaian: aurreko azterketa, aurreproiektua,
oinarrizko proiektua, exekuzio-proiektua, obra-
zuzendaritza eta likidazioa eta obra-hartzea.

Lanak osorik agindu daitezke, aginduak fase
guztiak hartzen baldin baditu, edo zatika, agin-
duak lanaren zati bat baino hartzen ez badu.

G saila:
JAKINARAZPENAK, DEIALDIAK ETA OHARRAK

Fiskalizazio txostena, Kontuen Ganbarak egina, lanbide-ordainsariak
direla-eta, ingeniari, arkitekto eta aparejadoreei egin zaizkien ordain-
ketei buruzkoa



Hurrengoak bereizten dira, tarifa kalkulatzea-
ren ondorioetarako:

• Eraikuntza berriko obrak: tarifa ezartzeko
oinarria exekuzio materialaren kostua izanen da
(agindu osoa baldin bada), obraren azken likida-
zioaren arabera eta industri mozkina edo adminis-
trazio gasturik sartu gabe, bider dekretuak ezarri-
tako koefizientea -eraikitako azaleraren
araberakoa.

Zatikako agindua bada, azterketa eta proiek-
tuen zerbitzu-sariak, exekuzio materialaren aurre-
kontutik abiatuta aterako dira; eta obra-zuzendari-
tza eta likidaziokoak, exekutaturiko unitateen
benetako kostuaren arabera.

• Handitze-, eraberritze- eta konpontze-lanak:
Eraikuntza berriko obrak bezala tarifatzen dira,
azalerari dagokion koefizientea bider 1,2 eginez.

Lanak Administrazioarentzat egiten badira,
ehuneko 20 gutxiago kobratzen dira.

Tarifa horiek izateak eragin handia izan du
proiektuak esleitzerakoan, prezioa ezin zitekeela-
ko inoiz aldagarritzat hartu. Administrazioan,
aspalditik zeuden lanbidedun hauentzako ordain-
ketak liberalizatu nahi zituzten arauak, baina
haien aplikazioa eztabaidagarria zen, lege-maila-
rik ez zutelako, Administrazio Publikoen Kontra-
tuei buruzko 13/95 Legea onetsi arte. Izan ere,
haren 203. artikuluak ezarri baitu aipatu kontra-
tuen prezioa finkatzeko sistemak hauek izan dai-
tezkeela: osotasunaren gaineko prezioa; obra-
edo denbora-unitateei loturiko prezioak; edo tari-
faren araberako lanbide-ordainsariak aplikatzea;
edo horietako batzuen konbinazioa.

Gero, lurzoruaren eta lanbide elkargoen alorre-
tako neurri askatzaileei buruzko apirilaren 14ko
7/97 Legeak, 1996ko Errege Dekretu Lege bat
berretsi zuen hark, lehia askea erabaki du kole-
giaturiko lanbideen jardunean, Lehiaren Defentsa-
ri buruzko Legeari eta Lehia Desleialari buruzko
Legeari lotuta, administrazioentzako ez ezik, mer-
katu guztiarentzako ere.

II. HELBURUA

Kontuen Ganbara arautzen duen abenduaren
20ko 19/84 Foru Legean oinarriturik, hurrengoari
ekin diogu, 1998. urteari dagokion fiskalizazio-pro-
gramarekin bat: lanbide-ordainsariak direla-eta,
ingeniari, arkitekto eta aparejadoreei ordainketak
egiteko erabili diren irizpideen fiskalizazioari.

Hauexek dira txostenaren helburuak:

• Nafarroako Gobernuak bere departamentue-
tan lanbide-ordainsariak ordaintzeko erabiltzen
duen sistema aztertzea.

• Irizpide orokorrik ote dagoen egiaztatu eta,
hala bada, egoki aplikatzen diren.

• Oraintsuko neurri askatzaileen eragina azter-
tzea.

Txostenak ez du kontratazioak legezkotasunari
egokitzen zaizkion ala ez aztertzea helburu,
beraz, kontratuen esleipenetan erabiltzen diren
irizpideak ezagutzeko beharrezko egiaztapenak
besterik ez dira egin.

Txostenarekin batera doaz egindako lanetik
atera diren gomendioak.

III. NORAINOKOA ETA MUGAK

Helburua Nafarroako Gobernu osoa denez,
espedienteen laginketa egin da, dauden mota
ezberdinak, eta ahalik eta departamentu gehiene-
takoak, jasotzeko asmoz.

Horretarako, 13 espediente aukeratu dira,
1997.eko urtean 205 milioi egin dutenak eta sei
departamenturi dagozkionak. Eranskinean ikus
daitezke.

Espedienteak aztertzeaz gain, elkarrizketak
egin dira departamentu ezberdinetan gai honetaz
arduratzen direnekin.

Bi gauza nabarmendu behar dira:

• Gastuok jasoko dituen kontabilitate-koderik
ezak kontabilitate-lerroetatik arakatu beharra eka-
rri digu, lanari ekiteko. Beraz, ez da gauza segu-
rua Gobernuak kontzeptuotan egiten dituen gastu
guztiak ezagutzen ditugunik.

• 1997ko gastuetatik abiatuz ere, aurreko urte-
etako zenbait esleipen hartu da kontuan, batzue-
tan, eta horietan ez dira neurri askatzaile berriak
aplikatzen, oraindik.

Eskerrak eman nahi dizkiegu Nafarroako
Gobernuko departamentuetako langileei lan hau
egiterakoan eman diguten laguntzagatik.

IV. ONDORIOAK

Hurrengo ondorioak atera ditugu burutu dugun
lanetik:

• Esleipenetan lehia dagoela esan daiteke, oro
har, zenbait proposamen aurkezten delako.

Lehiaketa da gehien erabiltzen den esleipen-
sistema. Zuzeneko esleipena ere erabiltzen da
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batzuetan, aurretik aurreproiektua edo azterketa
orokorra egin zaizkien proiektuetan, batez ere.

• Esleipenetan erabiltzen diren irizpideak ez
dira homogeneoak ponderazio edo baliospenei
dagozkienetan.

Badira prezio finkoko esleipen batzuk, eta lan-
bide-tarifetan oinarritutako beste batzuk. Lehe-
nengo kasuan, eskaintza ekonomikoaren balioes-
pena guztizko baremoaren ehuneko 25 eta
50aren artean dago. Bigarrenean, tarifetan oinarri-
tzen denez, proposamen teknikoaren balioespena
guztizko baremoaren ehuneko 25 eta 60aren arte-
an dago.

Egin diren azken esleipenetan ikus daiteke
prezio finkoak ezartzeko joera, neurri askatzaile
berriekin bat.

• Tarifarik erabiltzen ez denean, ez dago irizpi-
de berririk lizitazio-prezioa ezartzeko oinarritzat
erabiltzen denik, eta aurreko tarifek ematen duten
oinarritik abiatzen dira.

Prezio finkoko kontratuak direnean, baldintza-
orrietan ez da ageri kontratuan gerta daitezkeen
aldaketak baloratzeko irizpiderik. Ondorioz, alda-
ketak ordaintzeko sistema oso ezberdinak ikusi
ahal izan dira.

• Ematen diren aginduak ez daude beti guztiz
zehaztuta. Hartara, ideien lehiaketaren eta proiek-
tuaren erdibidean dauden aginduei antzeman ahal
izan diegu. Horrelakoetan, baldintza-orriek ez
dute argi eta garbi esaten lanaren edukia eta pre-
zioa zeintzuk diren, ez eta noiz kontsidera daite-
keen ere aldaketarik izan dela.

Beste alde batetik, gauzak berez dakarrena
da, proiektua oso definitua duten esleipenak izan
direnean, lan-aldaketa eta prezio-desbideraketa
oso txikiak agertzen dira emaitzetan.

• Instalazioei dagozkien lanbide-ordainsariak
birritan ordaintzen dira, oro har. Arkitektoek
proiektu osoari buruzko tarifak ezartzen dituzte
(obra eta instalazioak), ingeniariek instalazioen
gainean aplikatzen dituzten bitartean.

• Hainbat akats ikusi ahal izan ditugu aztertu
ditugun espedienteetan. Horra:

a) Tarifak kalkulatzeko akats txikiak.

b) Baldintza teknikoen orririk gabeko esleipe-
nak.

c) Emateko epeak ez betetzea.

d) Lanbide-ordainsarien likidazioak aztertu
direlakoa ez da beti erasota uzten.

e) Aldaketak egin ondoren ematea horientzako
baimena.

V. GOMENDIOAK

Horiek horrela, hauxe gomendatzen dugu:

• Proiektuak ahalik eta gehiena definitzea,
geroko aldaketak ekiditeko. Emandako agindua
zehaztea, definizioa osaturik gabe dagoenean,
batez ere, aldaketak sor daitezkeelako burutzeko
garaian. Ildo horretatik beretik, aldaketarik izan
ote den jakiteko irizpideak zehaztu behar dira.
Funtsean, oinarri administratibo eta tekniko egoki
eta osatuak eduki behar dira, kontratuen alde
administratibo eta teknikoak arautzeko.

• Obra-zuzendaritzak bermatu egin behar du
obra zuzen eginen dela, eta zeregin hori inori kon-
tratatzea edo norbere baliabideekin egiteko auke-
ra aztertu behar da.

• Prezioak finkatzeko irizpideak ezartzea, hala
lanenak, nola aldaketenak, halakorik gertatuz
gero; tarifen irizpidea erabili ezean beste batzuk
erabili behar direlako.

Horri gagozkiolarik, portzentaiak erabiltzen
badira, argi eta garbi geratu bahar da proiektuari
edo exekuzioari dagozkion.

Instalazioak proiektatzen direnean, proiekta-
tzen dituenari baino ez zaio ordaindu behar eta,
gehienez ere, lan guztia koordinatzeko zeregina
ere ordain daiteke.

• Xedapen orokorra egitea, proiektuak lantze-
rakoan, eta hala bada, obren zuzendaritzarako
lanbidedunei ematen zaizkien aginduak esleitze-
rakoan erabili beharreko irizpideak eta haien pon-
derazioa zehazteko.

• Zorroztasun handiagoa kontratazio-espedien-
teak izapidatzerakoan, aipatu ditugun akatsak
saihestuz: tarifak kalkulatzeko akatsak, dokumen-
taziorik eza, epeak ez betetzea eta aldaketak egin
eta geroko baimenak.

• Errebisatzeko fasea izan behar da proiektuak
onetsi baino lehen. Horri bagagozkio, proiektuak
gainbegiratzeko bulegorik ez dagoela esan behar
da.

• Gomendiook lan eta departamentu ezberdi-
nei eragiten dizkietenez, Kontratazio Batzordeak
koordinatu beharko lituzke haien azterketa eta
ezartzea.

• Hartuko diren neurriek, Nafarroako Gober-
nuaren esleipenetan ez ezik, toki entitateenetan
ere eragin behar dute, Gobernuarenak erreferen-
tziatzat hartzen dituztelako, edo diruz lagunduta
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daudelako, hitzarmenen bidez, edo Toki Ogasu-
nen Fondoaren bitartez.

Jesús Muruzabal Lerga auditore jaunak propo-
satuta eman da txosten hau, berau izan baita
arduraduna, indarreko arauek aurreikusitako izapi-
deak bete ondoren.

Iruñean, 1998ko ekainaren 29an

Ganbarako Lehendakaria: Luis Muñoz Garde

ERANSKINA: LANBIDE-ORDAINSARIAK
(1997)-LAGINA

Departamentua Kontzeptua Zenbatekoa

Industria Urban.-proi., Vianako pol. 13.952.480

Industria Urban.-proi., Urdiain-Altsasu pol. 14.323.713

Herri lanak Lanbide-ordainsariak - Lizarrako saihesbid. 21.918.030

Herri lanak Lanbide-ordainsariak,
Burlatako Udaletxeko proiektua 70.819.361

Herri lanak Lanbide-ordainsariak - Azpirozko at. - kon. 35.723.842

Hezkuntza Lanbide-ordainsariak - Azkoiengo BHI 6.124.106

Hezkuntza Lanbide-ordainsariak - Zizur Nagusiko DBH. 13.736.347

Osasuna Lizarrako eraikin berria 33.200.000

Osasuna Alde Zaharreko osasun zentroa 7.518.166

Osasuna B.A.B.O.: B fasea 2.781.322

Gizarte Ongizatea Larrabide kiroldegiaren proiektua 17.000.000

Ingurugiroa (Hir.) Iruñerriko Nuk. proiektua 11.750.800

Ingurugiroa
(Mendiak) Ezkaroze-Eiaurrieta antol. errebis. proi. 6.813.760

Guztira 205.467.704
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MAHAIA

17 eta 21ean.

I saila:
PARLAMENTUKO JARDUERA

1998ko uztailean egindako bilerak

1ean:

– Tuterako Griseras ikastetxe publikoko irakas-
leen klaustroaren idazkia. Hauxe adierazi dute:
itunpeko ikastetxe pribatuetako batxilergo berriak
ituntzeko asmoarekin “Unión del Pueblo
Navarro”ren Gobernuak aurkeztu duen Lege
proiektuaren aurka daudela.

– «Socialistas del Parlamento de Navarra»
Parlamentari Taldearen idazkia. Hauxe jakinarazi
dute: Ezpeleta jauna eta Apesteguía andrea izen-
datu dituztela Nafarroako Foru Komunitateko
Gizarte zerbitzu, hezkuntza eta osasun arloetako
itunen sistema aztertzeko Batzorde Bereziko kide.

– Koldo Ingunza Zumalde jaunaren idazkia.
Hauxe eskatu du, besteak beste: jatortasun eta
herritartasun karta eman diezaiotela eta Parla-
mentuko saioren bat edo batzuk ikusteko baimena
edo sarrerak luza diezazkiotela.

2an:

– Josefa Martín andrearen idazkia, senide
batek poliziarenean hartu duen portuaren berri
eman du.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Nafarroako Foru Komunitateko Ureztalu-
rren Plana onetsi eta Nafarroako Parlamentura
bidaltzea agintzen duen erabakia.

– María Isabel Arboniés Bermejo Foru Parla-
mentari andrearen idazkia. Informazioa eskatu du,
ondare higigarria eta kultura intereseko ondasu-

nak zaharberritu eta zaintzeko dirulaguntzen
deialdia eta esleipenaren espedienteari buruz.

– Euskarari buruzko abenduaren 15eko
18/1986 Foru Legea aldatzeko Foru Lege propo-
samena, Begoña Errazti Esnal Foru Parlamentari
andreak eta Fermín Ciáurriz Gómez Foru Parla-
mentari jaunak aurkeztua.

– Enrique Mesa Segura jaunaren idazkia.
Hauxe eskatu du: Parlamentuko Lehendakari
andrea artekari izatea Castejónen pasabidea erai-
kitzeko proiektua berrikusteko eskarian.

– Kontuen Ganbararen idazkia. Harekin bate-
ra, Nafarroako Gobernuko Ekonomi kontseilaria-
ren foru aginduaren eta Ekonomi zuzendari nagu-
siaren ebazpenen bidez gauzatu diren
aurrekontu-aldaketen legezkotasunari buruzko
txostena. 1998ko martxoan bidali ziren horiek Par-
lamentura.

– Kontuen Ganbararen idazkia. Harekin bate-
ra, Ekonomi eta Ogasun zuzendari nagusiaren
ebazpenen bidez gauzatu diren aurrekontu-alda-
keten legezkotasunari buruzko txostena. 1998ko
apirilean bidali ziren horiek Parlamentura.

– Kontuen Ganbararen idazkia. Harekin bate-
ra, gauzatu diren aurrekontu-aldaketen legezkota-
sunari buruzko txostena. 1998ko maiatzean bidali
ziren horiek Parlamentura.

1998ko uztailean Biltzarreko Idazkaritza Orokorrean sartu diren doku-
mentuen zerrenda



3an:

– Josefina Cadena Ibáñez andrearen idazkia,
senide batek poliziarenean hartu duen portuaren
berri eman du.

– Arga ibaian eta Egues errekan berriz ere
izandako kutsadurari buruzko galdera, Martín
Landa Marco Foru Parlemantari jaunak egina.

– Martín Landa Marco Foru Parlamentari jau-
naren idazkia. Informazioa eskatu du, 1998ko
ekainean Arga ibaian eta Egues errekan gertatu
kutsaduraren gaineko azterketa, txosten, gomen-
dio, zabaltagiri eta abarri buruz.

– Martín Landa Marco Foru Parlamentari jau-
naren idazkia. Informazioa eskatu du, 1998ko api-
rilean Arga ibaian eta Egues errekan gertatu
kutsaduraren gaineko azterketa, txosten, gomen-
dio, zabaltagiri eta abarri buruz.

– Martín Landa Marco Foru Parlamentari jau-
naren idazkia. Nafarroako Foru Komunitateko
Gizarte zerbitzu, hezkuntza eta osasun arloetako
itunen sistema aztertzeko Batzorde Berezian iza-
nen dela jakinarazi du.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, «Socialistas del Parlamento de Navarra»
Parlamentari Taldeak egindako galdera baten
erantzuna, Nafarroako Gobernuaren menpeko
Administrazioetako sistema informatikoetan 2000
efektuak izanen dituen ondorioei buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Luis Gerardo López Eslava Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“Lanera sartze babesgarrirako programa berezia”
kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Luis Gerardo López Eslava Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“Lan auzietarako judizioz kanpoko ebazpen orga-
noarentzako transferentziak” kontusailaren bete-
tze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Luis Gerardo López Eslava Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“CESen dauden langileen sindikatuetarako, eko-
nomia sozialeko jardueretarako eta enpresa-era-
kundeetarako diru-ordainak, hartan parte hartzea-
gatik” kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, José Javier Sánchez Turrillas Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
Energiaren erabilpen eragingarrirako SAVE pro-
gramak finantzatutako ekimen edo proiektuei
buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Miguel Angel Larráyoz Lezáun Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
Ibilgailuen zatikapenean ari diren enpresei buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Luis Gerardo López Eslava Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
Burlatako Lipauto enpresaren inguruan hartutako
konpromisoei buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Ion Iñaki Erro Armendáriz Foru Parlamen-
tari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
Altsasuko mugapean Ulaiar errekak duen kutsa-
durari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Ion Iñaki Erro Armendáriz Foru Parlamen-
tari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
Santa Luzia sakana mendiko bide eta mendibide-
ak konpontzeari buruz

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, José Javier Sánchez Turrillas Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
Arakil ibaian arrainak hilik agertzeari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Juan Cruz Alli Aranguren Foru Parlamen-
tari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
Arakil ibaian arrain hiltzearen zergatiari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Miguel Angel Larráyoz Lezáun Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“Hirigintza-planeamendurako dirulaguntza” kontu-
sailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Miguel Angel Larráyoz Lezáun Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“Ingurugiro-hezkuntzarako dirulaguntza eta pro-
gramak eta ingurugiroarekin zerikusia duten beste
jarduera batzuk” kontusailaren betetze mailari
buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Miguel Angel Larráyoz Lezáun Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“Zentral txikientzako kalte-ordainak, ur-emari eko-
logiketara egokitu daitezen” kontusailaren betetze
mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Miguel Angel Larráyoz Lezáun Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“Orkoien-Cordovilla linea aldatzea” kontusailaren
betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Miguel Angel Larráyoz Lezáun Foru Parla-
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mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“Kutsadurari aurrea hartzea eta zuzentzea” kontu-
sailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Miguel Angel Larráyoz Lezáun Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“Naturguneak zaintzea eta habitatak hobetzea”
kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Miguel Angel Larráyoz Lezáun Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“Naturaren interpretazio-zentroak. FEOGA, 5b”
kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Miguel Angel Larráyoz Lezáun Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“Naturguneak babesteko hitzarmena (Ezkaba
mendia eta beste batzuk) eta ibaiak bereonera-
tzea” kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Miguel Angel Larráyoz Lezáun Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“Oihan Planari dirulaguntzak eta plan horri buruz-
ko jarduketak” kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, zorpetze-eragiketei buruzko informazioa.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Andrés Basterra Layana Foru Parlamenta-
ri jaunak egindako galdera baten erantzuna, “Koo-
peratiba araubideko makineria eta prokdukzio-
bideetarako dirulaguntza” kontusailaren betetze
mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Andrés Basterra Layana Foru Parlamenta-
ri jaunak egindako galdera baten erantzuna, “Piri-
nioetako behien hobekuntza genetikoa. ASPINA”
kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Andrés Basterra Layana Foru Parlamenta-
ri jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“Esne-kontrola eta esne-ekoizpenaren kontrola.
AFNA-NCL 447 dirulaguntza” kontusailaren bete-
tze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Andrés Basterra Layana Foru Parlamenta-
ri jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“Abeltzainendako dirulaguntzak behiak berriz jar-
tzeko” kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Andrés Basterra Layana Foru Parlamenta-
ri jaunak egindako galdera baten erantzuna,

“ITGen jarduerak Interreg FEOGA-O Programan”
kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Andrés Basterra Layana Foru Parlamenta-
ri jaunak egindako galdera baten erantzuna, “Kali-
tatea eta dibersifikatzea. 5b helburua programa
eragilea” kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Andrés Basterra Layana Foru Parlamenta-
ri jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“Laguntza teknikoa. 5b helburua programa eragi-
lea” kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Andrés Basterra Layana Foru Parlamenta-
ri jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“Mahasti eta ardo ustiapen zentroaren birgaikun-
tza. 5b helburua programa eragilea” kontusailaren
betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Andrés Basterra Layana Foru Parlamenta-
ri jaunak egindako galdera baten erantzuna, “Lur-
zati-antolamendua. Jabetzaren aldaketa lanak. 5b
helburua programa eragilea” kontusailaren bete-
tze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Andrés Basterra Layana Foru Parlamenta-
ri jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“FEOGA-O nekazaritza ustiapenen eraginkorta-
sun hobetzea” kontusailaren betetze mailari
buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Andrés Basterra Layana Foru Parlamenta-
ri jaunak egindako galdera baten erantzuna, “Kali-
tatea duen haragia. Nafarroako Aratxea. 5b helbu-
rua programa eragilea” kontusailaren betetze
mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Martín Landa Marco Foru Parlamentari
jaunak egindako galdera baten erantzuna, “Erren-
tamenduen Arbitraje Batzordearen Baloreetarako
Dietak” 26460-5 lerroa izeneko kontusailera egin-
dako kreditu-transferentziari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Jesús Javier Arteaga Olleta Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“Aukera Berdintasun Plana” kontusailaren betetze
mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Nafarroako Unibertsitate Publikoko eraikun-
tza” kontusailaren betetze mailari buruz.
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– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Udalen jabegoko ikastetxeetan obrak egitea”
kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Gizarte ekimeneko ikastetxeetan inbertsioak
egiteko programa” kontusailaren betetze mailari
buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Lan zentroetako heziketa modulua finantzia-
tzea (LZF)” kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Gizon eta emakumeen aukera berdintasune-
an irakasleak prestatzeko programak”
kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Teknologia berrietako programetan inbertsio-
ak egitea” kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Irakasleentzako prestakuntza jarduerak” kon-
tusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na,“Irakasleentzako Laguntza Zentroak” kontusai-
laren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Gau-eskoletarako dirulaguntzak” kontusaila-
ren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Nafarroako Unibertsitate Publikorako dirula-
guntza” kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Nafarroako Unibertsitate Publikorako kapital

transferentziak” kontusailaren betetze mailari
buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Udalen Kultur etxea eta bestelako kulturgune-
ak eraiki eta hornitzea” kontusailaren betetze
mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Andrés Basterra Layana Foru Parlamenta-
ri jaunak egindako galdera baten erantzuna, “Diru-
laguntza, kooperatibek nekazaritza produktuak
gordetzeko biltegiak eraiki, handitu edo hobetu
ditzaten” kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Andrés Basterra Layana Foru Parlamenta-
ri jaunak egindako galdera baten erantzuna, “Diru-
laguntza, araubide kooperatiboan ez dauden
nekazaritza alorreko industrializatze eta merkatu-
ratzeetan inbertitzeko” kontusailaren betetze mai-
lari buruz.

– Herrilan Kontseilaria buru duen “Batzorde
politikoa”ri buruzko galdera, Begoña Errazti Esnal
Foru Parlamentari andreak egina.

– Abem, Ingeniería y Servicios, SLren idazkia.
Harekin batera, Nafarroako Parlamentuko funtzio-
narioei euskarazko klaseak emateko laguntza tek-
nikoaren lanak kontratatzeko dokumentazioa.

– Mariano González Presencio jaunaren idaz-
kia. Harekin batera, Audientziaren eraikina Nafa-
rroako Parlamentuko egoitzarako zaharberritu eta
egokitzeari buruzko dokumentazioaren zerrenda.

6an:

– Kataluniako Parlament-en idazkia. Harekin
batera, Kataluniako Parlamenta Europako Batasu-
neko erakunde aholkuemailetan izateari buruzko
erabakia.

–Alberto Susacasa Gutiérrez jaunaren eta
beste batzuen idazkia, Kanpo Harremanetarako
Ministerioak hartutako erabaki bati buruz, hain
zuzen, Espainiak La Plata hirian duen etxebizitza
salgai jartzeari buruzkoa.

– Amnesty International-en idazkia, Honduras-
ko Giza Eskubideen Defentsarako Komiteko
(CODEH) buru den Ramón Custodio jaunaren
atxiloketari buruz.

13an:

– Etxeberriko Kontzejuaren idazkia. Haren
bitartez, Nafarroako Parlamentua premiatu dute
neurriak har ditzan gazteen eta emakumeen lana-
ren behin-behinekotasunaren inguruan.
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– Berriogoitiko Kontzejuaren idazkia. Harekin
batera, erabaki bat, Nafarroako Parlamentua, bes-
teak beste, premiatzeko Iruñerriko bidaiarien
garraio erregularrari buruzko Foru Legeak manko-
munaturik dauden 200dik gora udal eta kontze-
juak har ditzan bere ezarpen eremua.

– Lehendakaritza Ministerioko Idazkariordetza-
ren idazkia. Nafarroako Parlamentuko Nekazaritza
Batzordeak oliba olioaren aldeko mahaiari lagun-
tza emateaz hartu duen erabakia jaso dutela eta
Nekazaritza, Arrantza eta Elikadura Ministerioari
bidali diotela jakinarazi dute.

– Senideak-en idazkia, euskal presoek Espai-
niako eta Frantziako gartzeletan pairatzen duten
egoerari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Ikastetxe berriak eraikitzea eta ikastetxeak
LOGSEra egokitzeko lanak” kontusailaren betetze
mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Ikastetxe publikoetarako material didaktikoa,
altzariak eta ekipoak erostea” kontusailaren bete-
tze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Teknologia berrietako programetan inbertsio-
ak egitea” kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Irakasleentzako prestakuntza jarduerak” kon-
tusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Andrés Basterra Layana Foru Parlamenta-
ri jaunak egindako galdera baten erantzuna, “Diru-
laguntza, ureztalur berrientzako edo daudenak
hobetzeko” kontusailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Pedro Romeo Lizarraga Foru Parlamentari
jaunak eskaturiko informazioa, hala sare publiko-
an nola pribatuan birziklaje ikastaroa eskatu duten
irakasleen zerrenda osoari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Pedro Romeo Lizarraga Foru Parlamentari
jaunak eskaturiko informazioa, arte eta lanbide
eskolan matrikulatzea eskatu duten pertsonen
zerrendari buruz.

– Nafarroako Udal eta Kontzejuen Federazioa-
ren idazkia, hirigintza probetxamenduaren arloko
presako neurriei buruzko Foru Lege proiektuaren
gainean.

14an:

– Francisco Galán Soraluce jaunaren idazkia.
Harekin batera, Iruñerriko Hirigintza Aruen jendau-
rreko erakustaldian aurkeztu duen alegazio-izkri-
buaren kopia.

15ean:

– Rafael Elizalde Garayoa jaunaren idazkia.
Harekin batera, Nafarroako Gobernuari aurkeztu
dion epaibidearen aurretiko erreklamazioa, kalte-
galerak ordaintzeari buruzkoa, eta Nafarroako
Gobernuaren Gizarte Ongizatearen Institutuko
zuzendari kudeatzailearen txostena, Iruñeko
Lehen Instantziako 6 zenbakiko Epaitegiari bidalia
(127/1998 zk.ko munta txikiko judizioa).

16an:

–Oitzko Udalaren idazkia. Harekin batera, era-
bakia, ELA eta LABek lanaldia murrizteko aurkez-
tu duten mozioaren alde agertzeko, 35 ordu
gehienez ere alor pribatuan, eta 32 alor publikoan.

– Indiako enbaxadaren idazkia eta Indiari
buruzko bestelako dokumentazioa, orobat arma
eta proba nuklearrei buruzkoa.

17an:

– McLeod Aileen-en idazkia (Scottish Council
Foundation) Hauxe eskatu du: hainbat gairi esta-
tupeko mailan nola heltzen zaienen berri eman
diezaiotela, bestelako eskualde batzuek, Nafa-
rroako Parlamentuak hain zuzen, nola heltzen die-
ten Europako Batasunarekin zerikusia duten gaiei.

– María Isabel Lorenzo Alvarez andrearen
idazkia, bere egoeraren eta bere semearenaren
inguruko hainbat kontsiderazio eginez.

– María Isabel Lorenzo Alvarez andrearen
idazkia, hainbat salaketa egin eta berak eta bere
ondasunek hartutako portuari buruzko kontsidera-
zioen berri emateko.

– Fermín Ciáurriz Gómez Foru Parlamentari
jaunaren idazkia. Hauxe eskatu du: Herrilan Kon-
tseilaria ager dadila, irrati-emisoreak esleitzeko
Nafarroako Gobernuak ebatzi duen lehiaketaren
ondorioen berri eman dezan.

– Jesús María Gómez jaunaren idazkia, senide
batek poliziarenean hartu duen portuaren berri
eman du.
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20an:

– Martín Landa Marco Foru Parlamentari jau-
naren idazkia. Hauxe eskatu du: Nafarroako
Gobernuak eta Animaliak Zaintzeko Nafarroako
Elkarteak izenpeturiko hitzarmenaren kopia.

– Martín Landa Marco Foru Parlamentari jauna-
ren idazkia. Hauxe eskatu du: animaliak babesteari
buruzko maiatzaren 31ko 7/1994 Foru Legearen
aplikazioarekin zerikusia duten zigor-espedienteei
eta haien azken emaitzari buruzko informazioa.

– Zolinako hiri bioklimatikoan energia berrizta-
garriak erabiltzeari buruzko galdera, Martín Landa
Marco Foru Parlamentari jaunak egina.

21ean:

– Berriozarko Udalaren idazkia. Harekin bate-
ra, Gernikan joan den ekainaren 5ean gertatu
zirenei buruz Herri Batasunak aurkeztu mozioari
buruzko erabakia.

– Berriozarko Udalaren idazkia. Harekin bate-
ra, Emakumearen Batzordeak “emakumeen aur-
kako indarkeria gertatuz gero premiaz hartu behar
diren gizarte-neurri”en gainean egin duen erabaki-
proposamena onesteko erabakia.

– Zakurren borrokak erauzteko hartutako neu-
rriei buruzko galdera, Martín Landa Marco Foru
Parlamentari jaunak egina

– Zakurrak identifikatzea dela eta, izapidatuta-
ko zehapenei buruzko galdera, Martín Landa
Marco Foru Parlamentari jaunak egina

– Mikrotxipa irakurtzekoaren gutxi gorabehera-
ko kostuari buruzko galdera, Martín Landa Marco
Foru Parlamentari jaunak egina

– Mikrotxipik ez daramaten zakurren kontrolari
buruzko galdera, Martín Landa Marco Foru Parla-
mentari jaunak egina

– Nafarroako Administrazio Publikoaren Insti-
tutuaren (NAPI) idazkia. Harekin batera, uztailaren
3ko 132/1998 Ebazpena, aurrekontu-transferen-
tzia egiteko baimena ematen duena.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, uztailaren 2ko 2326/1998 Foru Agindua,
indarreko aurrekontuaren kontusailen arteko
transferentzia baimentzeko.

22an:

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Irakasleentzako Laguntza Zentroak” kontusai-
laren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Unibertsitate Publikoko irakasle-
en ordainsariei buruzko Foru Lege proiektua,
dagokion oroit-idazkiarekin batera.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Ingurugiro Ministerioaren eta Nafarroako
Foru Komunitatearen arteko lankidetza-hitzarme-
naren proiektua, Nafarroako Ubidearen obrak
burutu eta finantziatzeko, eta Estatuko Adminis-
trazioak eta Nafarroako Gobernuak Itoizko urte-
giaz eta Nafarroako ubideaz osatu duten batzorde
parekidearen akta, eta baita Hitzarmena zuzenes-
teko oroit-idazkia ere.

23an:

– Nafarroako Gobernuko Nafarroako Emaku-
mearen Institutuaren idazkia, Emakumeari Lagun-
tza Juridikoa emateko Zerbitzua ireki dutela jaki-
narazteko.

– Estrasburgoko AEMen idazkia. Harekin bate-
ra, “Mendiari buruzko Europako politikaren aldeko
ohar-idazkia”

24an:

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, martxoaren 9ko 66/98 Foru Aginduz eslei-
tu ziren obrak, Nafarroako Unibertsitate Publikoko
kiroldegia eraikitzekoak, finatzatzeko modua alda-
tzen duen erabakia.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, “Benjamín de Tudela” Bigarren Hezkun-
tzako Institutuko kiroldegia egiteko obren kontra-
tua egitea baimentzen duen erabakia.

27an:

– Auztuan Imarkoainen izandako uholdeenga-
tik kaltetuek eskatutako kalteordainei buruzko gal-
dera, Miguel Angel Larráyoz Lezáun Foru Parla-
mentari jaunak egina.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Barne zuzendari nagusiaren ebazpena,
aurrekontu-aldaketa onesten duena.

– Kordobako Villafrancako Udalaren idazkia.
Harekin batera, Osoko Bilkuraren erabakia, Iruñe-
ko Caballero zinegotzi jaunaren eta Parada goar-
dia zibil jaunaren erailketak gaitzesteko.

– Foru Lege proiektua, uztailaren 24ko
144/1987 Foru Dekretu Legegileko IX. Tituluko II.
Kapitulua aldatzen duena. Foru Dekretu Legegile
horren bidez Nafarroako Foru Komunitateko
Administrazioaren eta haren erakunde autonomo-
en tasa, ordainarazpen parafiskal eta prezioen
Foru Legearen testu artikuluduna onetsi zen.
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28an:

– Kontuen Ganbararen idazkia. Harekin bate-
ra, Nafarroako Toki Sektore Publikoari buruzko
fiskalizazio txostena, 1996ko ekitaldiari dagokio-
na.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia.. Hauxe
eskatu du: Parlamentuan agertzea, Gaztela eta
Leongo, Errioxako eta Nafarroako lehendakariek
izenpetu duten erakunde-adierazpenaren berri
emateko. Ministerioari hauxe eskatu diote: Medi-
naceli-Tutera zatia autobia bihurtzea.

29an:

– María Isabel Arboniés Bermejo Foru Parla-
mentari andrearen idazkia. Hauxe eskatu du:
Lehendakaritza Kontseilaria ager dadila, trafiko
eta bide segurtasunaren administrazio poliziaren
jardute-eskumenak berreskuratzearen berri eman
dezan.

30ean:

– Ciudad de Géimarko (Tenerife) Udalaren
idazkia. Harekin batera, Osoko Bilkuraren eraba-
kia, Tomás Caballero zinegotzi jaunaren erailketa
gaitzesteko.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Hauxe
eskatu du: Parlamentuko langileen zerrenda, izen
eta guzti, Hizkuntz Eskola Ofizialeko matrikulazio-
aren ondorioetarako.

31n:

– International Don’t-en idazkia. Harekin bate-
ra, Nafarroako Parlamentuko funtzionarioei euska-
razko klaseak emateko laguntza teknikoaren
lanak kontratatzeko dokumentazioa..

– Mariano González Presencio jaunaren idaz-
kia, Nafarroako Parlamentuko Mahaiak arkitekto-
en ordainsariak finkatzeko uztailaren 17an hartu
zuen erabakiaren kontrako errekurtsoa aurkezte-
ko.

– Konstituzio Auzitegiaren idazkia. Hauxe jaki-
narazi du: 2.853/98 konstituzioaurkakotasun-kues-
tioa, Auzitegi Nagusiko eta Audientzia Nazionaleko
Administrazioarekiko Gaien Salek aurkeztua, Foru
Komunitateko naturgune babestuei buruzko ekai-
naren 17ko 9/1996 Foru Legeko hainbat xedapeni
buruzkoa, tramitera onartu dutela.

– Kontuen Ganbararen idazkia. Hauxe jakina-
razi dute: Mª Asunción Olaechea Estanga andrea
behin betikoz izendatu dutela Kontuen Ganbarako
funtzionario.
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3an:

– Azteraingo Kontzejuaren idazkia. Harekin
batera, Kontzejuko Batzarraren erabakia, Honda-
kin Berezien Plan Kudeatzailea gaitzesteko, Ara-
zuriko instalazioa dela-eta.

4an:

– Iruñeko Udalaren idazkia. Hauxe eskatu du:
Auzitegi zaharra Nafarroako Parlamentuko egoi-
tza berritarako zaharberritzeko obren lizentzia iza-
pidatzeko dokumentazioa.

– Juan Cruz Alli Aranguren Foru Parlamentari
jaunaren idazkia. Hauxe eskatu du: Eduardo Gar-
cía de Enterría jaunak Itoizko urtegiari buruz egin
duen irizpenari buruzko informazioa.

– Nafarroako Demokraten Elkargunea Parla-
mentari Taldearen idazkia. Hauxe eskatu dute:
Lehendakaritza Kontseilaria ager dadila, trafiko
arloko eskumen osoak Nafarroari eskualdatzea-
ren berri eman dezan.

– Nafarroako Demokraten Elkargunea Parla-
mentari Taldearen idazkia. Hauxe eskatu dute:
Ingurugiro, Lurraldearen Antolamendu eta Etxebi-
zitza kontseilaria ager dadila, Europako Batasu-
nak Nafarroako ubideaz eta ingurugiroaz eman
gomendioen betetze-mailaren berri eman dezan.

– Belateko tunelak ezkatatzea eragin duten
arrazoiei buruzko galdera, Juan Cruz Alli Arangu-
ren Foru Parlamentari jaunak egina.

– Ponsali emandako estatu-laguntza zela eta,
Europako Batzordeak espediente bat irekitzeko
erabakiari buruzko galdera, Juan Cruz Alli Aran-
guren Foru Parlamentari jaunak egina.

– Sakanan izandako bruzelosi-agerraldia
erauzteari buruzko galdera, Juan Cruz Alli Aran-
guren Foru Parlamentari jaunak egina.

– Estatuko Tributu Agentziak antzemandako
zerga-iruzurrari buruzko galdera, Juan Cruz Alli
Aranguren Foru Parlamentari jaunak egina.

– Foru Komunitateko ordenadoreetan “2000
ondorioa” saihesteko aurreikusitako jarduketei
buruzko galdera, Juan Cruz Alli Aranguren Foru
Parlamentari jaunak egina.

– Beintza-Labaiengo Udalaren idazkia. Hare-
kin batera, Osoko Bilkuraren erabakia, asteko
lanaldia gehienez ere 35 ordutara murrizteko
eskariaren alde daudela adierazteko.

5ean:

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Nafarroako Aurrekontu Orokorren betetze-
mailari buruzko informazioa, 1998ko bigarren hir-
hilekoari dagokiona.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Ikastetxe publikoetan eskolaz kanpoko jar-
duerak antolatzea” kontusailaren betetze mailari
buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Inmaculada Matías Angulo Foru Parla-
mentari andreak egindako galdera baten erantzu-
na, “Oteiza Fundazioaren Etxe Museoa. Inbertsio-
ak eta gastuak” kontusailaren betetze mailari
buruz.

6an:

– Begoña Errazti Esnal Foru Parlamentari
andrearen idazkia. Hauxe eskatu du: Lehendaka-
ritza eta Barne kontseilaria ager dadila, Oronoz
Mugairiko etxebizitza batzuk Goardia Zibilari laga-
tzeko akordiaren berri emateko.

– San Adriándik igarotzean Ega ibaiko urezta-
tze-ubide baten kutsadurari buruzko galdera, Ion
Iñaki Erro Armendáriz Foru Parlamentari jaunak
egina.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, José Javier Sánchez Turrillas Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
Nafarroak laguntzako marko komunitarioan parte
hartzeari buruzko.

7an:

– «Socialistas del Parlamento de Navarra»
Parlamentari Taldearen idazkia. Hauxe eskatu du:
Lehendakaritza eta Barne kontseilaria ager dadila,
Foru Komunitatearen Administrazioko ordenado-
reen gaineko “2000 eragina”ren berri eman
dezan.

– Mozioa. Horren bidez, Nafarroako Gobernua
premiatu da Osasuneko Estatu Sistematik kanpo
utzi dituzten sendagaiak finantziatzeari buruzko
foru lege proiektua bidal dezan. “Izquierda Unida-
Ezker Batua de Navarra” Parlamentari Taldeak
aurkeztua.

1998ko abuztuan Biltzarreko Idazkaritza Orokorrean sartu diren doku-
mentuen zerrenda



10ean:

– Mozioa. Horren bidez Nafarroako Gobernua
premiatzen da Oronozko zenbait etxebizitza
Barne Ministerioari lagatzeko espedientea geldia-
raz dezan, «Nafarroako Demokraten Elkargunea»
Parlamentari Taldeak aurkeztua.

– Foru Lege proiektua, Nafarroako Parlamen-
turako hauteskundeak arautzen dituen azaroaren
17ko 16/1986 Foru Legea aldatzen duena.

11n:

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, José Javier Sánchez Turrillas Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
Nafarroako Gobernuak Bruselan daukan delega-
zioaren jarduerari buruz.

– Udalaren idazkia. Hauxe jakinarazi du: inda-
rrik gabe utziko duela 98-8-4an egindako eskaria,
2438 sarrera-zenbakia duen hura.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Ekonomi eta Ogasun kontseilariaren foru
aginduen eta Ekonomi eta Merkataritza eta Turis-
mo zuzendari nagusien ebazpenen bidez gauzatu
diren aurrekontu-aldaketen legezkotasunari
buruzko txostena. 1998ko ekainari dagozkio.

12an:

– Begoña Errazti Esnal Foru Parlamentari
andrearen idazkia. Hauxe eskatu du, Sahararako
Bakearen aldeko Taldearen koordinatzaile den
aldetik: Parlamentua Saharako errefuxiatuen kan-
pamenduan izanen den Emakumeen Bileran izan
dadila.

13an:

– Etxalarko Alkatearen eta beste batzuen idaz-
kia. Hauxe eskatu dute: Giza Eskubideen Batzor-
dearekin elkarrizketatzea, euskal presoen gaiaz
hitz egiteko.

14an:

– Nafarroan ur jabari publikoan kokaturiko lau
eraikuntzari buruzko galdera, Juan Cruz Alli Aran-
guren Foru Parlamentari jaunak egina.

– Nafarroako Demokraten Elkargunea Parla-
mentari Taldearen idazkia. Hauxe eskatu dute:
Kontuen Ganbarak fiskalizazio txostena egin
dezala Beteluko Udalaren 1991-1995 eta 1995-
1998 legegintzaldiei buruz.

– Itoizko saihesbideko obrei buruzko galdera,
Juan Cruz Alli Aranguren Foru Parlamentari jau-
nak egina.

17an:

– Rafael Elizalde jaunaren idazkia. Harekin
batera, Amaetxeko zurtz egoerarekin zerikusia
duten hainbat dokumentu.

– Francisco Etayo Ros jaunaren idazkia. Osa-
sunean lan egin zuen bitartean bizi izan zituenen
berri eman du.

– Pedro Romeo Lizarraga Foru Parlamentari
jaunaren idazkia. Hauxe eskatu dio Nafarroako
Gobernuari: Burlatan kultur etxea eta igerileku
estalia eraikitzeari buruzko informazioa.

– Pedro Romeo Lizarraga Foru Parlamentari
jaunaren idazkia. Hauxe eskatu du: “Euskadi
Información” egunkarirako harpidetza egitea edo
egunero erostea.

18an:

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, abuztuaren 12ko 977/1998 Ebazpena,
Barne Zuzendari Nagusiarena, kreditu-lotura
maila ezberdineko kontusailen arteko aurrekontu-
aldaketa baimentzeko.

– Larragetako Kontzejuaren idazkia. Harekin
batera, Harekin batera, erabaki bat, Nafarroako
Parlamentua, besteak beste, premiatzeko Iruñerri-
ko bidaiarien garraio erregularrari buruzko Foru
Legeak mankomunaturik dauden 200dik gora udal
eta kontzejuak har ditzan bere ezarpen eremuan.

– Pedro Romeo Lizarraga Foru Parlamentari
jaunaren idazkia. Informazioa eskatu du osasun-
zentroetako kontratu-programez, langileentzako
pizgarriez, Osasun Kudeatzailetzaren zereginez,
eta abarrez.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, abuztuaren 12ko 977/1998 Ebazpena,
Barne Zuzendari Nagusiarena, kreditu-lotura
maila ezberdineko kontusailen arteko aurrekontu-
aldaketa baimentzeko.

– Larragetako Kontzejuaren idazkia. Harekin
batera, Harekin batera, erabaki bat, Nafarroako
Parlamentua, besteak beste, premiatzeko Iruñerri-
ko bidaiarien garraio erregularrari buruzko Foru
Legeak mankomunaturik dauden 200dik gora udal
eta kontzejuak har ditzan bere ezarpen eremuan.

– Pedro Romeo Lizarraga Foru Parlamentari
jaunaren idazkia. Informazioa eskatu du osasun-
zentroetako kontratu-programez, langileentzako
pizgarriez, Osasun Kudeatzailetzaren zereginez,
eta abarrez.

Nafarroako Parlamentuko A.O. / IV. legegintzaldia 71 zk. / 1998ko irailaren 22a

25



19an:

– Nafarroako Gobernuak eta RTVE ente publi-
koak Nafarroako lurralde-zentroaz izenpetu zuten
hitzarmena birnegoziatzeari buruzko galdera,
María Isabel Arboniés Bermejo Foru Parlamentari
andreak egina.

20an:

– Nafarroako Autopistaren bidesari berriak
ezartzeari eta horren ondorioei buruzko galdera,
José Javier Sánchez Turrillas Foru Parlamentari
jaunak egina.

– Nafarroako Autopistari buruzko akordio
berrian, erreserba eta leheneratze fondoen egoe-
ra eta eboluzioari buruzko galdera, José Javier
Sánchez Turrillas Foru Parlamentari jaunak egina.

– Ega ibaian, San Adrián herrian, hain zuzen,
arrain hiltzea eragin zuen kutsaguneari buruzko
galdera, José Javier Sánchez Turrillas Foru Parla-
mentari jaunak egina.

– Nafarroan, 1998 urtean zehar, arrainen
heriotza eragin duten kutsaguneei buruzko galde-
ra, José Javier Sánchez Turrillas Foru Parlamen-
tari jaunak egina.

– Negutegi-efektua eragiten duten gas igorpe-
nak gutxitzeko Parlamentu honek Nafarroako
Gobernuari eskatutako jarduketa proiektuari
buruzko galdera, José Javier Sánchez Turrillas
Foru Parlamentari jaunak egina.

– Naturaren interpretazio zentroen ezartze- eta
garatze-mailari buruzko galdera, José Javier Sán-
chez Turrillas Foru Parlamentari jaunak egina.

– Euskal Autonomia Erkidegoan trafikoa arau-
tzeko neurri bereziak indarrean egoteak gure
komunitatean duen eraginari buruzko galdera,
José Javier Sánchez Turrillas Foru Parlamentari
jaunak egina.

– Esnearen eta esnekien Merkatuaren Antola-
mendu Amankomunaren aldaketak Nafarroan
izan ditzazkeen eraginei buruzko galdera, José
Javier Sánchez Turrillas Foru Parlamentari jaunak
egina.

– Haragitarako behiaren Merkatuaren Antola-
mendu Amankomunaren aldaketak Nafarroan
izan ditzazkeen eraginei buruzko galdera, José
Javier Sánchez Turrillas Foru Parlamentari jaunak
egina.

– Bidasoa ibaiaren ingurunean lurzoruen
kutsadura kontrolatu eta jarraitzeko jarduketen
emaitzei buruzko galdera, José Javier Sánchez
Turrillas Foru Parlamentari jaunak egina.

– José Javier Sánchez Turrillas Foru Parla-
mentari jaunaren idazkia. Hauxe eskatu du: Bida-
soa ibaiaren ingurunean lurzoruen kutsadura kon-
trolatu eta jarraitzeko jarduketen ondorioz,
Bidasoa ibaian eta haren erreketan egin diren jar-
duketen emaitzei buruz egin den txostenaren gai-
neko informazioa.

– Industri jarduerak ingurugiroan duen eragina
aurreikusi, zuzendu eta kontrolatzeko inbertsioe-
tarako 1997ko dirulaguntzei buruzko galdera,
José Javier Sánchez Turrillas Foru Parlamentari
jaunak egina.

– Industri jardueraren ingurugiro eragina kon-
trolatu, zuzendu eta aurrea hartzeko dirulaguntze-
tarako 1998an aurkeztu diren eskaerei buruzko
galdera, José Javier Sánchez Turrillas Foru Parla-
mentari jaunak egina.

– Abeltzaintza ustiategien ingurugiro eragina
kontrolatu, zuzendu eta aurrea hartzeko dirula-
guntzetarako 1998an aurkeztu diren eskaerei
buruzko galdera, José Javier Sánchez Turrillas
Foru Parlamentari jaunak egina.

– Abeltzaintza ustiategiek ingurugiroan duten
eragina aurreikusi, zuzendu eta kontrolatzeko
inbertsioetarako 1997ko dirulaguntzei buruzko
galdera, José Javier Sánchez Turrillas Foru Parla-
mentari jaunak egina.

– 1997an, isurkinen kalitatea hobetzeko neu-
rriak hartzeko dirulaguntzei buruzko galdera, José
Javier Sánchez Turrillas Foru Parlamentari jaunak
egina.

– 1998an, isurkinen kalitatea hobetzeko neu-
rriak hartzeko dirulaguntzei buruzko galdera, José
Javier Sánchez Turrillas Foru Parlamentari jaunak
egina.

21ean:

– Zangoza, Etxarri-Aranatz eta Elizondo
eskualdeetako emakumeen osasun laguntzari
buruzko galdera, María Isabel Arboniés Bermejo
Foru Parlamentari andreak egina.

– Pedro Romeo Lizarraga Foru Parlamentari
jaunaren idazkia. Hauxe eskatu du: Nafarroako
Gobernuari NA-172 errepidea, Agoitz-Nagore
zatia, 1 eta 2 azpizatiak eraikitzeko baimena, bes-
teak beste, eman dion Auzitegi Nazionalaren
autoaren kopia.

– Pedro Romeo Lizarraga Foru Parlamentari
jaunaren idazkia. Hauxe eskatu du: AUDENASAri
Nafarroako autopista ustiatzeko emakida luza-
tzea, besteak beste, xedatu duen Nafarroako
Gobernuaren erabakiaren kopia.
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– Pedro Romeo Lizarraga Foru Parlamentari
jaunaren idazkia. Hauxe eskatu du: besteak
beste, FMko irratientzako lizentziak esleitu zituen
xedapenaren kopia.

– Pedro Romeo Lizarraga Foru Parlamentari
jaunaren idazkia. Hauxe eskatu du: Naturguneei
buruzko Legearen konstituzioaurkakotasun erre-
kurtsoa dela-eta Konstituzio Auzitegian agertzea
erabaki duen Nafarroako Gobernuaren erabakia-
ren kopia .

24an:

– Fermín Ciáurriz Gómez Foru Parlamentari
jaunaren idazkia. Hauxe eskatu du: uztailaren
15eko Foru Aginduaren bidez deitutako frekuen-
tzia modulatuko uhin metrikozko irrati zerbitzua
kudeatzeko kontzesio administratiboen esleipen-
dunek aurkeztu dituzten espedienteen kopia.

– Martín Landa Marco Foru Parlamentari jau-
naren idazkia. Hauxe eskatu du: Osasun Kontsei-
laria ager dadila azal ditzan Nafarroako Gober-
nuak nola beteko duen Nafarroako Parlamentuak
“medicamentazo” delakoaz eman zion agindua,
eta aipatu Gobernuak horri buruz hartu dituen
neurriak.

– Martín Landa Marco Foru Parlamentari jau-
naren idazkia. Hauxe eskatu du: Industri, Merka-
taritza, Turismo eta Lan Kontseilaria ager dadila,
Ponsal-en egoerari eta balizko irtenbideei buruzko
informazioa eman dezan.

25ean:

– Mozioa. Horren bidez Nafarroako Gobernua
premiatzen da FMko irrati lizentziak esleitzeko
prozesua gelaraz dezan, Kontuen Ganbararen
txostena ezagutu arte, «Socialistas del Parlamen-
to de Navarra» Parlamentari Taldeak aurkeztua.

– «Socialistas del Parlamento de Navarra»
Parlamentari Taldearen idazkia. Hauxe eskatu du:
txosten teknikoa egin dezatela, Nafarroako
Gobernuak FMko emisoreak aldi baterako eslei-
tzeko egin duen proposamena.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, Jesús Javier Arteaga Olleta Foru Parla-
mentari jaunak egindako galdera baten erantzuna,
“Beste elkarte batzuendako dirulaguntzak” kontu-
sailaren betetze mailari buruz.

– Nafarroako Gobernuaren idazkia. Harekin
batera, «Izquierda Unida-Ezker Batua de Nava-
rra» Parlamentari Taldeak egindako galdera baten
erantzuna, Lantero Taldeak Gráficas Estella, SA
enpresa erosteari buruz.

– Iruñeko Abokatuen Elkargoko idazkariaren
izkribua. Hauxe eskatu du: Nafarroako erakunde-
ek aurka egitea Epaitegi Militarra kentzeko proiek-
tuari eta Lege proiektua zuzentzea Parlamentuko
izapidaketan.

27an:

– Pedro Romeo Lizarraga Foru Parlamentari
jaunaren idazkia. Hauxe eskatu du: datorren irai-
laren 10ean ohiz kanpoko osoko bilkura egitea,
Ezker Abertzalea Parlamentari Taldeak aurkeztu
mozio bat eztabaidatzeko, Nafarroako Parlamen-
tuak “D” ereduaz hartu dituen neurriak hartzeari
buruzkoa, hain zuzen.

– Mozioa. Horren bidez Nafarroako Gobernua
premiatzen da hauxe egin dezan: Hezkuntza eta
Kultura Batzordeak 98/6/26an “D” ereduari buruz
onetsi zituen neurriak hartu, Pedro Romeo Liza-
rraga Foru Parlamentari jaunak aurkeztua.

– Nafarroako Gobernuko Herrilan, Garraio eta
Komunikazio kontseilariaren idazkia. Hauxe jaki-
narazi du: Kontuen Ganbarako Lehendakariari
bidali dion gutunaren kopia eransten duela, zeine-
tan «Socialista del Parlamento de Navarra» Parla-
mentari Taldeak FMko emisoreen kontzesioaz
eskatu duen txosten teknikoa lehen bait lehen
burutzea eskatu duen.

28an:

– 1998an, kalitatea, diseinua eta konpetibita-
tea hobetzeko dirulaguntzei buruzko galdera,
José Javier Sánchez Turrillas Foru Parlamentari
jaunak egina.

– Nafarroan kokatuta dauden enpresen jardue-
rak eragindako ingurugiro hondaketari aurrea har-
tzeko egin den dirulaguntzen kontzesioari buruzko
galdera, José Javier Sánchez Turrillas Foru Parla-
mentari jaunak egina.

– Hondatutako eremuak leheneratu eta inguru-
giro eraginak zuzentzeari buruzko galdera, José
Javier Sánchez Turrillas Foru Parlamentari jaunak
egina.

– Lurzoruak deskontaminatzeko egindako jar-
duketei buruzko galdera, José Javier Sánchez
Turrillas Foru Parlamentari jaunak egina.

– Lurzati berrantolamenduaren prozesuari
buruzko galdera, José Javier Sánchez Turrillas
Foru Parlamentari jaunak egina.

– Ustiategien oinarrizko azalerei buruzko gal-
dera, José Javier Sánchez Turrillas Foru Parla-
mentari jaunak egina.
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– 1998ko abuztuaren 23an, Arga ibaian arrain
hilak agertzeari buruzko galdera, José Javier Sán-
chez Turrillas Foru Parlamentari jaunak egina.

– 1998ko abuztuaren 23an, Ultzama ibaian
arrain hilak agertzeari buruzko galdera, José
Javier Sánchez Turrillas Foru Parlamentari jaunak
egina.

– Ustiategien oinarrizko azalerak eratzeko
laguntzei buruzko galdera, José Javier Sánchez
Turrillas Foru Parlamentari jaunak egina.

– Lurzati berrantolamendurako laguntzei
buruzko galdera, José Javier Sánchez Turrillas
Foru Parlamentari jaunak egina.

– Irati eta Aragón ibaietako landarediaren
azterlanari buruzko galdera, José Javier Sánchez
Turrillas Foru Parlamentari jaunak egina.

– Bertizko Jaurerriko ugaztunen inbentarioa
eta kudeaketarako irizpideei buruzko galdera,
José Javier Sánchez Turrillas Foru Parlamentari
jaunak egina.

– Nafarroako basoilo handien populazioaren
bideragarritasun azterlanari buruzko galdera, José
Javier Sánchez Turrillas Foru Parlamentari jaunak
egina.

– José Javier Sánchez Turrillas Foru Parla-
mentari jaunaren idazkia. Hauxe eskatu du:
269/1996 Foru Aginduak onetsitako espedientea-
ren bidez kontratatu den Irati eta Aragon ibaietako
landaretzaren azterketari buruzko informazioa.

– José Javier Sánchez Turrillas Foru Parla-
mentari jaunaren idazkia. Hauxe eskatu du:
254/1996 Foru Aginduak onetsitako espedientea-
ren bidez kontratatu den Bertizko Jaurerriko ugaz-

tunen inbentarioari eta kudeaketa-irizpideei buruz-
ko informazioa.

– José Javier Sánchez Turrillas Foru Parla-
mentari jaunaren idazkia. Hauxe eskatu du:
721/1996 Foru Aginduak onetsitako espedientea-
ren bidez kontratatu den Nafarroako basoilo han-
dien bideragarritasun-azterketari buruzko informa-
zioa.

31n:

– «Izquierda Unida-Ezker Batua de Navarra»
Parlamentari Taldearen idazkia. Nafarroako Foru
Komunitateko Gizarte zerbitzu, hezkuntza eta
osasun arloetako itunen sistema aztertzeko
Batzorde Berezirako bi kide izendatu dituzte.

– Pedro Romeo Lizarraga Foru Parlamentari
jaunaren idazkia. Hauxe eskatu du: Eskualdeko
Garraio Batzordeko bileretako partaideei eta aktei
buruzko informazioa.

– Pedro Romeo Lizarraga Foru Parlamentari
jaunaren idazkia. Hauxe eskatu du: Larraintzarko
“Irurita Gotzaia” gurasoen elkartearekin zerikusia
duten hainbat gairi buruzko informazioa.

– Pedro Romeo Lizarraga Foru Parlamentari
jaunaren idazkia. Hauxe eskatu du: Nafarroako
Gobernuak eta Barne Ministerioak Oronoz-Mugai-
riko bidezainen etxebizitzei buruz egin duten akor-
diaren gaineko informazioa.

– Pedro Romeo Lizarraga Foru Parlamentari
jaunaren idazkia. Hauxe eskatu du: trafikoko
eskumenak Nafarroari eskualdatzeari buruzko
informazioa.

– Nafarroako Gobernua ELA eta LAB sindika-
tuekin bildu ez izanari buruzko galdera, Pedro
Romeo Lizarraga Foru Parlamentari jaunak egina.


